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Součástí shromáždění bude výstava „Rok 1917“, která se koná 
v prostorách Písecké brány

28. ŘÍJNA OD 15.30 HODIN  
U PÍSECKÉ BRÁNY

SLAVNOSTNÍ SHROMÁŽDĚNÍ K 99. VÝROČÍ VZNIKU 
SAMOSTATNÉHO ČESKOSLOVENSKÉHO STÁTU  

ORCHESTR PRAGA SINFONIETTA  SBOR VOX PRAGAE 

SÓLISTÉ: LUDMILA VERNEROVÁ SOPRÁN  SYLVA ČMUGROVÁ ALT
ALEŠ BRISCEIN TENOR MILOŠ HORÁK BAS

DIRIGUJE MIRIAM NĚMCOVÁ 

2. 11. 2017 VE 20 HODIN 

KOSTEL CÍRKVE ČESKOSLOVENSKÉ HUSITSKÉ
Wuchterlova 5, Praha 6 – Dejvice 

STAROSTA MĚSTSKÉ ČÁSTI PRAHA 6  
ONDŘEJ KOLÁŘ SI VÁS DOVOLUJE POZVAT NA

VSTUP VOLNÝ

STAROSTA ONDŘEJ KOLÁŘ 
A MĚSTSKÁ ČÁST PRAHA 6 
VÁS ZVOU NA KONCERT
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ÚVODNÍ SLOVO

Vážení občané, 

ačkoli zastupitelstvo schvaluje rozpočet 
až v závěru roku, už nyní na jeho sestavo-
vání intenzivně pracujeme. Rozpočet pro 
příští rok připravujeme jako vyrovnaný 
mezi běžnými příjmy a  výdaji. Zatímco 
v  minulých letech se vedení radnice za-
bývalo úspornými opatřeními v  oblasti 
výdajů, v letošním roce se snažíme získat 
více peněz od magistrátu hlavního města, 
jehož rozpočet končí už několik let v mi-
liardových přebytcích. Hlavní město sice 
posílá do  městských částí dotace na  in-
vestice, nám se jen za první pololetí letoš-

ního roku podařilo získat 145 milionů korun, ale není jisté, zda podobné 
částky budou přicházet i  v  budoucnu. Proto už několik měsíců spolu 
s  ostatními městskými částmi usilujeme o  to, aby se zvýšil příspěvek 
na občana, které magistrát městským částem posílá pravidelně a dlou-
hodobě, a to z  2900 na 3700 korun. Peníze navíc bychom použili ve pro-
spěch občanů. Například na zvýšení příspěvků pro sportovní kluby a jiné 
zájmové organizace, na  vyšší platy učitelů. A  samozřejmě také investi-
ce,  připravovaný rozpočet na rok 2018 počítá v této kapitole s částkou 
300 milionů korun. Pokračovat budeme v  rekonstrukci Polikliniky pod 
Marjánkou, začne například také rekonstrukce Dejvické 4 a stavba kry-
tého bazénového centra Na  Petynce. Rovněž je zde vyhrazená částka 
na realizaci nápadů občanů v rámci projektu Mám nápad pro Šestku. 

Při podzimních procházkách Prahou 6 tedy můžete opět přemýšlet, 
co byste v naší krásné městské části změnili a vylepšili, aby se zde žilo 
a bydlelo ještě lépe. 

Jaromír Vaculík 
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Zemřel Petr Šabach
Ve věku 66 let zemřel v sobotu 
16. září 2017 významný 
spisovatel a člen zastupitelstva 
městské části Praha 6 Petr 
Šabach.

„Opustil nás člověk, který měl 
skvělý smysl pro humor. Přizná-
vám, že jsem tajně doufal, že 
o  své zastupitelské anabázi jed-
nou napíše knihu a  že to bude 
jedna z  jeho nejlepších. To sice 
už nestihne, ale doufám, že to 
všechno ještě časem tam nahoře 
probereme u piva.“ uvedl staros-
ta Ondřej Kolář (TOP 09).

Petr Šabach se proslavil jako autor humoristických románů a povídek. Ně-
které jeho literární předlohy se dočkaly zfilmování především od  režisé-
ra Jana Hřebejka, ať už šlo o  Šakalí léta, Pelíšky, Pupendo či U  mě dobrý. 
Ondřej Trojan pak zfilmoval Občanský průkaz. „Petr byl talentovaný, citlivý 
a vlídný člověk. Záleželo mu na světě, ve kterém žijeme. I když byl ve světě 
literatury velkou hvězdou, sláva a peníze ho nechávaly chladným, v tom mi 
byl velmi sympatický,“ říká místostarosta pro kulturu Jan Lacina (STAN).

4. 10. 17 hod. Odhalení pomníku F. Fajtlovi. Vokovice

6.–8. 10. 10–22 hod. Břevnovské posvícení

12. 10. 17.30 hod. Setkání s občany k parkovišti 
Tobrucká

14. 10. 8–14 hod. Omán na Farmářských trzích

15. 10. 9.30 hod. Bezpečně Prahou 6. Závod pro 
veřejnost

17. 10. v 18 hod. Setkání k parkovacímu domu 
Dědina

20.–21. 10. Volby do Parlamentu ČR

28. 10. v 15.30 hod. 99. výročí vzniku ČSR. Písecká 
brána

18. 10. Food Film Fest. Národní technická knihovna

30. 10. 19 hod. Dejvická LIVE! Divadlo Semafor

2. 11. 20 hod. W. A. Mozart: Requiem. Kostel církve  
Čs. husitské

4. 11. 14–19.30 hod. Duše a dušičky. Letohrádek 
Hvězda

Seznam akcí MČ Praha 6
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AKUALITY

		Novým členem zastupitelstva za  STAN se 
stal Petr Prokop, který na úvod jednání složil 
slib zastupitele. 

		V  rámci diskuse o  programu požadovaly 
opoziční strany, aby body zařazené jako in-
formativní, k  nimž se nevede diskuse, byly 
přesunuty mezi ty řádné. Týkalo se to hlav-
ně informací o  poliklinice Pod Marjánkou 
nebo zprávy o vývoji kauzy Vítězné náměstí. 
Návrh však nezískal potřebný počet hlasů, 
podobně jako požadavek zařadit na  jed-
nání bod o  hospodaření na  Petynce nebo 
společnosti SNEO, rekonstrukci Dejvické 4 či 
budoucnosti zahrádkářské lokality Jenerál-
ka. V dalším hlasování však získalo podporu 
kompromisní řešení, aby mohla být i k infor-
mativním bodům vedena diskuse.

		Zastupitelé také projednali zprávu o plnění 
rozpočtu městské části za první pololetí le-
tošního roku. Jak informoval místostarosta 
pro ekonomiku Jaromír Vaculík (TOP 09), 
příjmy dosáhly 434,7 milionů korun, což je 
46,39 procent z  celkové plánované částky, 
výdaje činily 360,2 milionu korun, tedy 37 
procent z předpokládaných výdajů na letoš-
ní rok. Hospodaření tak skončilo přebytkem 
zhruba 74 milionů korun, a to také díky dota-
ci od magistrátu ve výši 145,5 milionu korun.

		Zastupitelé schválili prodej nebytové jed-
notky – ateliéru v Rooseveltově ulici akade-
mickému sochaři Kolíbalovi, který zde bydlí 
a tvoří více než padesát let. Záměr byl řádně 
zveřejněn na úřední desce.

		Třicet sedm zastupitelů hlasovalo pro sta-
vební uzávěru silničního okruhu v  severo-
západním kvadrantu Prahy. Ta znemožňuje 
stavět v místech, kudy má vést obchvat, kte-
rý je pro zlepšení dopravy, zvlášť na území 
Prahy 6, nepostradatelný. Zastupitelé záro-
veň pověřili místostarostku Evu Smutnou 
(TOP 09), aby uzávěru dále prosazovala. Sta-
vební uzávěry totiž musí připravit a schválit 
magistrát. 

		Zastupitelé také schválili částku 1,2 milio-
nu korun na motivační odměny strážníkům 
Městské policie Praha 6.

		Po projednání všech řádných bodů vystou-
pil starosta Ondřej Kolář (TOP 09) a požádal 
v  souladu s  jednacím řádem o  přerušení 
zastupitelstva do  pátku 6. října. Odůvodnil 
to tím, že má-li být vedena k informativním 
bodům řádná a věcná diskuse, potřebují se 
členové rady důkladně připravit. Tento ná-
vrh byl přijat.

		Zářijové jednání zastupitelstva bude pokra-
čovat 6. října od 9 hodin.

Ze zářijového zastupitelstva

Odhalení pomníku generálporučíkovi Františku Fajtlovi

Budou se lidé scházet 
na Šabacháku? 
Úvod zářijového zastupitelstva patřil vzpo-
mínce na  spisovatele a  zastupitele Petra Ša-
bacha. Ujal se jí režisér Petr Hřebejk, který 
převedl mnoho jeho knih do filmové podoby. 
„Přicházím s  nabídkou, velmi nešabachov-
skou, o níž si myslím, že by možná skromného 
Petra Šabacha naštvala, ale chceme tím udělat 
radost sousedům i jeho čtenářům a pojmeno-
vat po něm v Dejvicích nějaké místo,“ uvedl re-
žisér.  Podle něj by byl vhodný plácek sevřený 
ulicemi Kafkovou, Wuchterlovou a Kyjevskou, 
kde stojí sochy koňů. „Je to krásný parčík, tak 
mě napadlo, že by to mohl být park Petra Ša-
bacha, nebo lépe parčík či plácek, což by se 
k  Petrovi hodilo lépe. Vím, že svým psaním 
dělal radost tolika lidem a  tolik oslavil Dej-
vice a  místní obyvatele, že těch pár stromů, 
laviček a  koní, navíc když bydlel pár metrů 
odtud, by se k němu hodilo. Bezvýznamnější 
a zapomenutelnější občané mají v Praze ulice, 
sochy i  náměstí,“ dodal režisér Hřebejk a  své 
vystoupení ukončil otázkou: Sejdeme se jed-
nou na Šabacháku?

VE STŘEDU 4. ŘÍJNA OD 17 HODIN 
ZA ÚČASTI PANÍ HANY FAJTLOVÉ 
A RODINY BUDE SLAVNOSTNĚ OD-
HALEN POMNÍK NA POČEST GENE-
RÁLMAJORA FRANTIŠKA FAJTLA, 
JEHOŽ ŽIVOT BYL NEROZLUČNĚ 
SPJAT PRÁVĚ S PRAHOU 6. 
Mnoho let žil v domě číslo 14 ve Vokovické ulici 
a v roce 2002 byl prohlášen Čestným občanem 
Prahy 6. V  loňském roce radnice vyhlásila ve-
řejnou výtvarnou soutěž na vytvoření umělec-
kého díla, které by tuto významnou osobnost 
připomínalo. Pro jeho umístění byl vymezen 
poměrně široký prostor „vokovického parku“ 
mezi ulicemi Vokovická a  K  Červenému vrchu. 
Oceněný návrh autorů Aleše Vyjídáka a Zdeňka 
Ruffera vychází z  idey stínu, rychlosti pomíji-
vosti na tomto světě a lehké stopy ve chvějící se 
trávě. Silueta letadla Spitfire o celkovém rozpětí 
patnáct a délce dvanáct metrů  je tvořena směsí 
travin druhu Lipnice luční s  různým barevným 
akcentem, od  okolního trávníku oddělená ne-
rezovým páskem. Konec křídla  z nerezu s graví-
rovaným textem pak zasahuje na chodník.
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VOLBY 2017

VOLBY DO POSLANECKÉ SNĚMOV-
NY PARLAMENTU ČESKÉ REPUBLIKY 
SE KONAJÍ V PÁTEK 20. A V SOBOTU 
21. ŘÍJNA.  V PÁTEK JSOU VOLEB- 
NÍ MÍSTNOSTI OTEVŘENÉ OD  
14 DO 22  HODIN, V SOBOTU OD  
8 DO 14 HODIN. 

Do  17. října se budou voličům doručovat  
do  schránek hlasovací lístky v  obálce, na  níž 
bude vyznačené  číslo volebního okrsku a  ad-
resa volební místnosti. Na území Prahy 6 začne 
jejich distribuce poté, co je tiskárna Moravia-
press vytiskne a  doveze na  úřad, předpokládá 
se, že to bude mezi 2. až 5. říjnem. V  případě, 
že voliči obálku s  lístky nedostanou, nebo je 
ztratí či jinak poškodí, mohou požádat o nový 
kompletní soubor hlasovacích lístků přímo 
ve volební místnosti. Adresu volební místnosti 
bude rovněž možné zjistit z  volební aplikace, 
která po zadání adresy trvalého pobytu voliče 
vyhledá adresu volební místnosti. Tato aplikace 
a telefonní spojení do volebních místností bu-
dou uveřejněny na webu Prahy 6.
Voliči, kteří ze závažných důvodů – hlavně zdra-
votních – nemohou přijít do volební míst nosti, 
mohou požádat, aby k  nim volební komise 
poslala dva své členy s  přenosnou schránkou, 
úřední obálkou a  hlasovacími lístky. O  pře-
nosnou schránku lze žádat předem na  Úřadu 
 městské části Praha 6 (odbor vnitřních věcí, 
Lucie Hásková, tel. 220  189  772, popř. 750) 
a  ve  dnech voleb přímo okrskovou volební 
 komisi.  

Volby do Poslanecké sněmovny Parlamentu ČR 20.–21. 10.

1. Občanská demokratická strana
2. Řád národa – Vlastenecká unie
3.  Hnutí Cesta – cesta odpovědné 

 společnosti
4. Česká strana sociálně demokratická
5. Volte Pravý Blok www.cibulka.net
6. Radostné Česko 
7. Starostové a nezávislí
8. Komunistická strana Čech a Moravy
9. Strana zelených 
10.  Rozumní – stop migraci a diktátu  

EU – peníze našim občanům, důchod- 
cům, dětem, zdravotně postiženým... 

11.  Společnost proti developerské výstavbě 
v Prokopském údolí 

12. Strana svobodných občanů 
13. Blok proti islamizaci – Obrana domova 
14. Občanská demokratická aliance
15. Česká pirátská strana 
16. Občané 2011 – Spravedlnost pro lidi 

17.   Unie Hrdosti, Aktivity, Vlastenectví, 
 Empatie a Lidskosti 2017 

19.  Referendum o Evropské unii 
20.  TOP 09 
21.  ANO 2011 
22.  Dobrá volba 2016 
23.   Sdružení pro republiku – Republikánská 

strana Československa Miroslava Sládka 
24.   Křesťanská a demokratická unie-Českoslo-

venská strana lidová
25.  Česká strana národně sociální 
26. Realisté 
27. Sportovci 
28. Dělnická strana sociální spravedlnosti 
29.  Svoboda a přímá demokracie – Tomio 

Okamura (SPD) 
30. Strana Práv Občanů 
Volební strany, kterým byla vylosována čísla 
18 (Česká národní fronta) a 31 (Národ Sobě) 
nepodaly kandidátní listinu ve volebním kraji 
Hlavní město Praha.

Všechny informace o volbách lze získat 
na www.mvcr.cz/volby nebo na www.
praha6.cz v záložce Volby 2017. Jmenný 
přehled kandidátů dle politické příslušnosti 
lze nalézt na www.volby.cz.

PŘEHLED KANDIDÁTNÍCH LISTIN PODANÝCH PRO VOLBY DO POSLANECKÉ SNĚMOVNY 
PARLAMENTU ČESKÉ REPUBLIKY PRO VOLEBNÍ KRAJ HLAVNÍ MĚSTO PRAHA

  Nezapomeňte si vzít s  sebou do  volební 
místnosti platný osobní doklad, kterým 
prokážete svou totožnost a státní občanství 
ČR (zejména občanský průkaz a  cestovní 
pas). Pokud hlasujete mimo své trvalé byd-
liště, potřebujete voličský průkaz.  

  Ve volební místnosti obdržíte úřední obál-
ku, případně můžete požádat o  nový sou-
bor hlasovacích lístků. S  těmi vstoupíte 
za plentu, určenou pro úpravu hlasovacích 
lístků.

  Z  nabízených hlasovacích lístků vybíráte 
pouze jeden (pro politickou stranu, hnutí, 
koalici), který můžete upravovat pouze za-
kroužkováním pořadového čísla kandidátů 
anebo ho neupravený  vkládáte do úřední 
obálky. Vložíte-li do obálky několik hlasova-
cích lístků najednou, je váš hlas neplatný.

  Na vybraném hlasovacím lístku můžete, ale 
nemusíte zakroužkovat pořadová čísla, a to 
nejvýše u 4 kandidátů uvedených na lístku. 
Těmito preferenčními hlasy dáváte vybra-
ným kandidátům přednost před ostatními.

  Pokud volič zakroužkuje více než 4 kandi-
dáty, bude na hlasovací lístek nahlíženo tak, 

jako by na něm nebyl zakroužkován žádný 
kandidát.

  Pokud budou zakroužkováni méně než 
4  kandidáti, preferenční hlasy budou zapo-
čítány pouze označeným kandidátům.  

  Jestliže budou na  některé hlasovací lístky 
dopsána jiná jména, nebo někteří kan-
didáti škrtnuti či texty jinak pozměněny, 
stále platí, že i  takový odevzdaný lístek 
je hlasem pro vybranou politickou stanu 
či hnutí. K  dodatečným úpravám se však 
 nepřihlíží.

  Neplatné jsou hlasovací lístky, které budou 
přetržené, nevložené do  obálky, nebu-
dou na  předepsaném tiskopise. Poškození 
nebo přeložení hlasovacího lístku nemá vliv 
na jeho platnost, pokud jsou z něho patrny 
potřebné údaje.

  Vybraný hlasovací lístek té politické strany 
nebo hnutí, pro něž jste se rozhodli hlaso-
vat, vložíte do úřední obálky a před komisí 
vhodíte do volební  schránky.

  Zbylé hlasovací lístky odložíte na  místo 
k tomu vyhrazené ve volební místnosti.

10 kroků, jak správně hlasovat

Parkování před 
radnicí nově
Před budovou Úřadu městské části Praha 6 v uli-
ci Československé armády nově vznikla oranžo-
vá parkovací zóna, která je určena pro takzvané 
krátkodobé parkování návštěvníků radnice. 
Ti zde mohou své vozy odstavit maximálně 
na dvě hodiny, a to jen po platbě v parkovacím 
automatu nebo přes virtuální parkovací hodiny 
www.mpla.cz/praha. Cena parkování v  tomto 
místě je 40 korun za hodinu. Ani rezidenti, kteří 
mají platné parkovací oprávnění pro území Pra-
hy 6 už zde bez zaplacení parkovat nesmějí.



6 říjen 2017

ČESTNÍ OBČANÉ

U PŘÍLEŽITOSTI DNE MĚSTSKÉ 
ČÁSTI PRAHA 6, KTERÝ PROBĚHL 
ZAČÁTKEM ZÁŘÍ, UDĚLILA MĚSTSKÁ 
ČÁST ČESTNÁ OBČANSTVÍ  A TAKÉ 
CENU MĚSTSKÉ ČÁSTI CELKEM OSMI 
OSOBNOSTEM.

„Jsem rád, že stále mezi námi nacházíme osob-
nosti výrazných úspěchů ve  svém oboru, kteří 
proslavili nejen své jméno, ale i  místo, kde žijí, 
proto na  ně můžeme být právem hrdí. Všichni 
ocenění se věnovali a věnují své profesi s tako-
vým úsilím, že jsou známí v celé naší zemi a často 
i za jejími hranicemi,“ řekl na úvod slavnostního 
předávání starosta Ondřej Kolář (TOP 09).

ČESTNÍ OBČANÉ 2017

Generálporučík Jaroslav Klemeš 
Narodil se v  roce 1922 a  byl příslušníkem čs. 
zahraničního odboje za  druhé světové války 
a příslušník paradesantního výsadku Platinum – 
Pewter. Po obsazení ČSR nacisty se rozhodl pro 
odchod do zahraničí, zúčastnil se bojů o Francii 
a  později se přesunul do  Anglie. V  roce 1945 
byl v rámci Operace Platinum – Pewter vysazen 
poblíž Nasavrk. Zpočátku se účastnil odboje 
na Českomoravské vrchovině, v závěru války se 
přesunul do Prahy.  V roce 1950 byl propuštěn 
z činné služby, krátce na to zatčen a patnáct mě-
síců držen ve  vyšetřovací vazbě. Následně byl 
odsouzen ke  dvěma letům vězení za  neozná-
mení trestného činu zrady. Po  propuštění pra-
coval v dělnických povoláních, v roce 1968 byl 
rehabilitován a  byla mu vrácena hodnost i  vy-
znamenání. Po roce 1990 byl povýšen na pod-

plukovníka a později plukovníka v záloze. Dne 8. 
května 2010 byl prezidentem republiky jmeno-
ván do hodnosti brigádního generála. Jaroslav 
Klemeš zemřel 7. srpna 2017.  

Prof. MUDr. Jiří Zámečník, CSc.
Devadesátiletý Jiří Zámečník je legendou české 
radioterapie. V roce 1955 promoval na Lékařské 
fakultě hygienické Univerzity Karlovy v  Praze 
s následnou atestací v obou základních onkolo-
gických oborech. Po pádu komunistického reži-
mu získal docenturu na  1. Lékařské fakultě UK 
v Praze a jeho domovským pracovištěm se stal 
Ústav radiační onkologie v  Praze Na  Bulovce, 
kde působil od  roku 1955. Podílel se na  vývoji 
a propagaci radiační onkologie u nás i ve světě, 
za což dostal řadu ocenění. Za II. světové války 
byl členem revolučních oddílů Junáku a v roce 
1945 se aktivně podílel na  Pražském povstání. 
V  roce 1949 byl za  svou angažovanost zatčen 
a strávil osm měsíců v pracovním táboře na dole 

Anna v Rynholci. Je autorem a spoluautorem 22 
publikací a  více než stovky textů v  odborných 
časopisech.

Vilém Prečan
Český historik, narozený v roce 1933, se zabývá 
moderními českými dějinami. Vystudoval Vy-
sokou školu politických a  hospodářských věd. 
V  historickém ústavu ČSAV se věnoval mimo 
jiné vztahům Čechů a Slováků ve 40. letech 20. 
století, významně zasáhl do  debaty o  federali-
zaci Československa. V roce 1970 byl propuštěn 
z  ČSAV, vyloučen z  KSČ a  trestně stíhán. Pra-
coval  jako vrátný, ve  skladu či šatnář, zároveň 
publikoval v exilovém tisku a v samizdatu. Roku 
1976 emigroval do  SRN, kde se vrátil k  profesi 
historika. Spoluzaložil a do roku 1994 vedl Čes-
koslovenské dokumentační středisko nezávislé 
literatury v  Scheinfeldu, které shromažďovalo 
samizdatovou literaturu. Po  návratu do  Česko-
slovenska založil Ústav soudobých dějin ČSAV, 
jehož byl ředitelem. Je členem vědecké rady 
Ústavu pro studium totalitních režimů. Je drži-
telem Řádu Tomáše Garriqua Masaryka III. třídy 
a dalších ocenění.

Čestní občané 2017

Dcera generála Klemeše
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ČESTNÍ OBČANÉ IN MEMORIAM

Emil Filla 
Emil František Josef Filla, jak zní celé jeho jméno, 
se narodil v roce 1882.  Významný český kubis-
tický malíř, grafik a  sochař žil v  Praze na  Oře-
chovce v  Lomené ulici, kde obýval polovinu 
dvojvily postavenou v  takzvaném holandském 
stylu s  režným zdivem na  fasádě.  Vedle inten-
zívní malířské tvorby se soustředil také na prá-
ci v českém odboji, působil v  tzv. České Maffii.  
První den 2. světové války byl zatčen a převezen 
do  koncentračního tábora v  Dachau a  pozdě-
ji v  Buchenwaldu. Na  rozdíl od  mnoha dalších 
vězení přežil a hned v roce 1945 mu byla uspo-
řádána v  Mánesu výstava. Po  válce pokračo-
val ve  své práci, v  malbách i  grafikách navázal 
na  předválečné cykly a  intenzivně se věnoval 
zátiší. Od roku 1947 až do smrti vytvářel krajino-
malby Českého středohoří. Roku 1998 mu byl in 
memoriam propůjčen Řád T. G. Masaryka III. tří-
dy. Emil Filla zemřel v roce 1953, ocenění za něj 
převzal prasynovec.

Věra Čáslavská 
Československá sportovní gymnastka, trenér-
ka a  významná sportovní funkcionářka, sed-
minásobná olympijská vítězka, čtyřnásobná 
mistryně světa, jedenáctinásobná mistryně 
Evropy a  čtyřnásobná Sportovkyně roku Čes-
koslovenska Věra Čáslavská se narodila v r.1942. 
Po sametové revoluci byla v letech 1990 – 1996 
předsedkyní Československého olympijského 
výboru a  v  letech 1995 – 2001 také členkou 
Mezinárodního olympijského výboru. Spolu 
s Ruskou Larisou Latyninovou je jednou ze dvou 
gymnastek historie, kterým se podařilo získat 
zlaté medaile ve víceboji na dvou po sobě jdou-
cích olympijských hrách. V roce 1968 se zapojila 
do politického života a podepsala petici Dva ti-
síce slov. Později se věnovala trenérské činnosti, 
a to i v Mexiku. V lednu 1990 se stala poradkyní 

prezidenta ČSR Václava Havla pro sociální otáz-
ky a pro sport. Zemřela v roce 2016, cenu za ní 
převzala dcera. 

CENA MĚSTSKÉ ČÁSTI 

Heřman Volf
Sportovec  Heřman Volf se narodil v  roce 1966 
a od dětství plaval, věnoval se atletice a lyžoval. 
V roce 2006 se mu na lyžích stal těžký úraz a skon-
čil na invalidním vozíku. Na lyže se vrátil přesně 
rok a den po nehodě. Pomohla mu k  tomu vý-
drž, kterou získal během vytrvalostních disciplín. 
Teď se ale spíše věnuje jízdě na upraveném kole 
s ručním pohonem pro zdravotně handicapova-
né. Každý rok na něm s kamarády podniká vel-
kou cestu a  snaží se svým výkonem motivovat 
ostatní. Před pěti lety ujel během dvaceti dnů 
přes 1 500 kilometrů do Vatikánu, aby se zde se-
tkal s papežem Benediktem XVI. Vezl mu „posel-
ství naděje českých vozíčkářů“.

Miloň Čepelka
Český básník, prozaik, textař, herec, scenárista, 
moderátor a  cimrmanolog  se narodil v  roce 
1936. V  roce 1961 nastoupil jako redaktor 
do Československého rozhlasu – tam ho přivedl 

jeho přítel Jiří Šebánek. Miloň Čepelka je jeden 
ze zakládajících členů Divadla Járy Cimrmana, 
kde dodnes hraje. Roku 1969, aby předešel při-
pravovanému vyhazovu na  začátku normaliza-
ce, z  rozhlasu dobrovolně odešel „na  volnou 
nohu“. Je autorem několika televizních a rozhla-
sových her, pohádek, písňových textů, zábav-
ných a  literárních pořadů, několika básnických 
sbírek, tří novel a jedné knihy povídek. Po roce 
1990 po několik let připravoval na ČRo 2 – Praha 
pořad Dechovková hitparáda.

ZVLÁŠTNÍ CENA MĚSTSKÉ 
 ČÁSTI PRO ZAHRANIČNÍ 
OSOBNOST

Souriya Otmani
Velvyslankyně Marockého království působí 
v Praze od roku 2012. Je z jednou nejaktivnějších 
členů diplomatického sboru, aktivně se zapojuje 
do veřejného života. Aktivně pomohla Městské 
části Praha 6 při pořádání Festivalu ambasád, 
kterého se zúčastnilo přes 33 zemí. Od svého pů-
sobení v  České republice spolupracuje na  pro-
gramech pro seniory z Prahy 6.

Dcera Věry 
Čáslavské

Prasynovec 
Emila Filly
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NÁPADEM S NEJVĚTŠÍM POČTEM 
HLASŮ PARTICIPAČNÍHO PROJEKTU 
MÁM NÁPAD PRO ŠESTKU V KATE-
GORII NAD DVĚ STĚ TISÍC KORUN 
SE STAL MULTIFUNKČNÍ PROSTOR 
LETNÍHO KINA V PARKU U GYMNÁ-
ZIA JANA KEPLERA. 
Ověřit, zda je místo pro toto využití vhodné, 
jaké jsou jeho výhody a nevýhody i jaký zájem 
o  promítání lidé budou mít, mělo pilotní pro-
mítání, které se konalo v  úterý 5. září. Na  film 
Po strništi bos se přišlo podívat přibližně 1400 
lidí. „Zájem byl enormní a – upřímně řečeno –
trochu nás překvapil. I při tak ohromném počtu 
diváků se zátěž pro zvolené místo ukázala jako 
únosná,“ konstatuje místostarosta pro kulturu 
Jan Lacina (STAN). Příští jaro by měl projekt od-
startovat naostro. 
„Letní kino v  Praze 6? Určitě! Navíc v  lokali-
tě, ve  které bylo navrženo v  rámci projektu 

Mám nápad pro Šestku a  v  níž bylo teď otes-
továno, je podle mého soudu ideální. Rodí se 
i  další  nápady na  umístění letních kin, napří-
klad v  usedlosti Ladronka, což vítám,“ doplnil 

BĚHEM LETOŠNÍHO ROKU ZÍSKALA 
MĚSTSKÁ ČÁST PRAHA 6 V RÁM-
CI PROJEKTU SMART PRAGUE 
OD HLAVNÍHO MĚSTA DVĚ CHYTRÉ 
LAVIČKY, KTERÉ JSOU UMÍSTĚ-
NÉ NA VÍTĚZNÉM A PUŠKINOVĚ 
 NÁMĚSTÍ. 

Od září k nim přibyla třetí, a to na na Bělohorské 
ulici v Břevnově. Praze 6 ji věnovalo partnerské 
město – chorvatská Poreč. Lavičku pojmenova-
nou Steora od chorvatského výrobce PowerMo-

de předal 6. září městské části starosta Poreče 
Loris Peršurić. Za Prahu 6 se instalace zúčastnil 
starosta  Ondřej Kolář (TOP 09) a radní pro bez-
pečnost a  Smart City Zdeněk Hořánek (ANO). 
„Dárek od Poreče v podobě ´chytré´ lavičky do-
kazuje, že zahraniční spolupráce i na té nejnižší 
úrovni má smysl. Doufám, že lavička Břevno-
vákům dobře poslouží,“ říká Ondřej Kolář. Jde 
o pátou lavičku tohoto typu v Praze, další se tes-
tují i v několika městech v Česku i na Slovensku. 
Sedací část lavičky tvoří solární panel, součástí 
je i  chladicí systém, který zaručuje, že teplota 

sedačky nepřekročí třicet stupňů. Kromě toho 
má i své vlastní osvětlení. Lavička také vyhod-
nocuje počasí a následně šetří energii například 
v případě deště, kdy lze předpokládat, že si ni-
kdo neposedí, aby si dobil telefon. 
„Jakkoliv vítám, že se Praha 6 aktivně účastní 
projektů Smart City, je třeba si uvědomit, že 
 přilepíme-li na  náhodný kus městského mo-
biliáře Wi-Fi router a  meteostanici ještě ne-
znamená, že je pak Smart,“ říká Vladimír Šuva-
rina (ODS).   

Desítky připojení denně 
Chytré lavičky si obyvatelé a  návštěvníci Pra-
hy 6 oblíbili, což ukazují i  statistiky za  první 
měsíce jejich fungování. Na  lavičce CapaSitty 
na  Vítězném náměstí se za  červenec připojili 
k internetu 1705 krát v celkové délce 425 hodin. 
Průměrný počet připojení se pohybuje mezi 
padesáti až sedmdesáti denně, přičemž využití 
o víkendu je o něco vyšší než v týdnu. Při dobití 
lavička vyrobila a předala 430 Wh energie, což 
odpovídá  asi 29 plně dobitým telefonům z nuly 
na  sto procent při kapacitě baterie 3000mAh. 
„Lavička Němec na Puškinově náměstí má za sr-
pen ještě lepší výsledky, průměrně ji využilo sto 
lidí denně. Kromě toho  přináší díky meteoro-
logické stanici i další zajímavá data,“ konstatuje 
Zdeněk Hořánek. Například průměrná vlhkost 
vzduchu na tomto místě byla 73 %, úroveň hlu-
ku 35 dB nebo koncentrace CO2 byla 453 PPM 
(částic na jeden milion). Pro zajímavost, čerstvý 
vzduch v  přírodě má hodnotu v  rozmezí  360 
až 400 PPM.

Chytrá lavička z Chorvatska 

Pilotní projekce letního kina v parku Ondřej Kolář (TOP 09). „Velký zájem o  pilotní 
promítání v  letním kině ukázal, že první kolo 
participace bylo úspěšné. Bohužel mi tu stále 
chybí další návaznost, ucelené informace, co 
bude s participačními projekty dál a  jak bude 
celý proces pokračovat,“ dodává Jakub  Stá- 
rek (ODS). 
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PO ČERVNOVÉM SETKÁNÍ OBYVA-
TEL A ZÁSTUPCŮ RADNICE PŘÍMO 
NA PERONU NÁDRAŽÍ BUBENEČ MČ 
PŘIPRAVUJE V RÁMCI PARTICIPACE 
ANKETU, KTERÁ BUDE PROBÍHAT 
OD LISTOPADU A DÁ OBČANŮM 
MOŽNOST VYJÁDŘIT SE A ROZHOD-
NOUT O BUDOUCÍM VYUŽITÍ TOHO-
TO OBJEKTU. 
Její výsledky by měly být známé v první polovi-
ně prosince letošního roku. „Objekt nádraží by 
Praha 6 měla získat do konce roku. V tuto chvíli 
jsme před spuštěním hlasování o budoucím vy-
užití nádraží. Osobně jsem přesvědčen o tom, že 
ať již bude náplň budovy jakákoliv, měla by být 
přístupná všem,“ říká místostarosta pro územ-
ní rozvoj Martin Polách (ANO). Anketa si klade 
za  cíl zjistit názor obyvatel na  to, jakou funkci 

by budova měla v  budoucnu plnit. Na  jaře se-
brané podněty od obyvatel byly nyní doplněny 
o další podněty a stanovisko městské části. Ta si 
představuje, že v  každém případě by mělo být 
v objektu umístěno nějaké občerstvení či restau-
race a také veřejné toalety. Na ostatní funkce se 
zeptá v anketě. Panuje názor, že v objekt by měl 
být využitý tak, aby sloužil co nejširší veřejnos-
ti. To ostatně podporuje i starosta Ondřej Kolář 
(TOP 09): „Umím si představit, že by radnice 
v Bubenečském nádraží podpořila vznik komu-
nitního centra, které by dala k dispozici místním 
spolkům. Samozřejmě je vše ale na další deba-
tě.“ Zájemci o  prostory zde musí počítat s  tím, 
že po  několika minutách projíždějí vlaky, které 
dělají velký hluk.  
Otázkou zůstává, zda má být provoz objektu do-
tovaný nebo si sám na sebe vydělat. Toho by se 
mělo dosáhnout umístěním jak výdělečných čin-
ností, například provozem restaurace či kavárny 
nebo půjčovny sportovního vybavení, a  těch, 
které zisk netvoří – provozem spolků, dětských, 
zájmových skupin a podobně. 

Anketa k nádraží 
Bubeneč

PLÁN PRO LADRONKU – TAK BY SE 
MĚL JMENOVAT DOKUMENT, KTERÝ 
STANOVÍ STRATEGICKÉ CÍLE A KON-
KRÉTNÍ OPATŘENÍ K JEJICH DOSAŽE-
NÍ NA  OSM LET DOPŘEDU.

Koncepční materiál by měl koordinovat zása-
hy v  lokalitě a přispět k  jejímu smysluplnému 
využití a  zásahům. Radnice se chce takto vy-
hnout situaci z počátku roku, kdy bylo připra-
veno rozšíření části trati, s  nímž část obyvatel 
nesouhlasila. „Ujasnili jsme si postup a způsob 
participace a zadali dopravní a jiné průzkumy. 
Výstupem by měl být strukturovaný strategic-
ký dokument, který by měl obsahovat všechny 
pohledy na  využívání Ladronky, a  především 
jasně stanovit směr jejího rozvoje, konstatuje 
místostarosta pro územní rozvoj Martin Polách 
(ANO). Na  tvorbě plánu se budou moci podí-
let v  rámci takzvaného participačního proce-
su občané. Přípravu dokumentu připravuje 
pracovní skupina, v  níž jsou zástupci radnice, 
spolků, svého člena zde má i radnice sousední 
Prahy 5, jako hosté byli přizvaní i zástupci brus-
lařů nebo ateliér SHA, který zpracoval původ-
ní plán na využití tohoto území. „Jsem rád,  že 
v rámci dialogu s veřejností a místními občan-
skými sdruženími došlo ke konsensu v otázce 
průzkumu veřejného mínění, který nastíní bu-
doucí úpravy volnočasového areálu Ladronka 
tak, aby byly přijaty kladně veřejností,“ říká 
radní pro dopravu a  životní prostředí  Roman 
Mejstřík (ANO).

Prostor pro participaci
První krokem přípravy plánu je analýza součas-
ného stavu, jejíchž zásadní částí je průzkum ná-
zorů veřejnosti, neboli analýza hodnot a potřeb 
v území. Průzkum začíná sběrem podnětů v te-
rénu. Na základě sebraných podnětů bude vy-
tvořena anketa, která bude zveřejněna na pře-
lomu října a listopadu. Plánuje se také průzkum 
návštěvníků parku – jaký je jejich počet a jakým 
způsobem prostor využívají a tráví zde čas.
Anketu budou mít možnost vyplnit lidé z  Pra-
hy 6 i širšího okolí na internetu, obyvatelům nej-
bližšího okolí bude zaslána v  papírové podobě 
přímo domů.  „Radnice při tom bude brát ohled 
na to, jak na anketu reagují jednak místní obyva-

telé z okolí Ladronky a také širší veřejnost,“ říká 
Jindřich Pinc, koordinátor participace. Násled-
ně by na konci roku mělo proběhnout pracovní 
setkání, kde budou získaná data představena 
přímo na  Ladronce. Návrh strategického Plánu 
pro Ladronku by měl být hotový začátkem roku 
2018 a na jaře pak představen veřejnosti k opři-
pomínkování. Po  zapracování podnětů občanů 
vznikne konečná verze, o níž by mělo zastupitel-
stvo jednat v červnu příštího roku. „Břevnovská 
pláň si zaslouží maximální pozornost. Těší mě, že 
se nám, možná pomalu, ale přece, daří zapojovat 
obyvatele Prahy 6 do  rozhodovacích procesů,“ 
dodává Ondřej Kolář (TOP 09). Informace budou 
zveřejněny na www.praha6.cz/planproladronku. 

Plán pro Ladronku 

Představení 
parkovacího domu
Podobu nového parkovacího domu na  Dědině 
určila veřejná architektonická soutěž. Jejím vítě-
zem se stal projekt studia Ivan Kroupa architekti. 
Právě autor stavby spolu s  místostarostou pro 
územní rozvoj Martinem Poláchem (ANO) bude 
v  úterý 17. října prezentovat projekt občanům 
přímo na  Dědině. Setkání se koná od  18 hodin 
u informační kanceláře městské části v Deltě.

Setkání k Tobrucké
Ve  čtvrtek 12. října v  17.30 hodin se usku-
teční setkání vedení radnice a občanů k bu-
doucnosti parkoviště v Tobrucké ulici. V mís-
tě, kde nyní funguje málo využívané hlídané 
parkoviště, by měl v budoucnu stát parko-
vací dům fungující v  režimu P+R napojený 
přímo na  Horoměřickou ulici.
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VYNIKAJÍCÍ UČITEL – TAKOVÝ TITUL 
SI MŮŽE KE SVÉMU JMÉNU NOVĚ 
UVÁDĚT DEVĚT PEDAGOGŮ ZÁ-
KLADNÍCH A MATEŘSKÝCH ŠKOL, 
JEJICHŽ ZŘIZOVATELEM JE MĚST-
SKÁ ČÁST PRAHA 6. 

Ocenění Vynikající učitel Praha 6 uděluje 
od roku 2005. Návrhy dávají ředitelé základních 
a mateřských škol, oceněné vybírá porota jme-
novaná radou městské části a komisí pro výcho-
vu a vzdělávání. Spolu s titulem vynikající učitelé 
obdrželi od místostarosty pro školství Jana Laci-
ny (STAN) a  vedoucího odboru školství Luďka 
Soustru žníka pamětní list a minci Městské části 
Praha 6, květinu a  finanční odměnu deset ti- 
síc korun. 
Slavnostního předávání se zúčastnily a oceně-
ny zde byly i bývalé ředitelky MŠ Velvarská Libu-
še Lichtnegerová a ZŠ a MŠ Červený vrch Jana 
Matoušová. Obě působily desítky let ve školách 
v Praze 6. 

OCENĚNÍ BYLO UDĚLENO UČITELKÁM:  
Pavla Bejšáková (učitelka ZŠ Dědina) byla 
oceněná za  zvlášť vynikající výsledky vzdělá-
vací a výchovné činnosti,  vyučuje ve waldorf-
ských třídách,  řídí pedagogické praxe studen-
tů, pořádá školní semináře pro kolegy a rodiče. 
Navíc reprezentuje školu během mezinárod-
ních návštěv.

Lenka Fryjová (vychovatelka ZŠ a MŠ J. A. Ko-
menského) má praxi 41 let, z toho 28 let ve stá-
vající škole a  11 let ve  funkci vedoucí školní 
družiny. Věnuje se žákům se speciálními vzdělá-

vacími potřebami a organizuje činnosti družiny 
tak, že navazují na školní výuku a další aktivity.

Dana Haaseová (učitelka Fakultní MŠ) ve škol-
ství působí 32 let, z toho 26 let ve Fakultní MŠ. 
Významně přispěla k  udělení statutu Fakultní 
škola Pedagogické fakulty UK, v rámci nadační-
ho projektu se podílela na  rekonstrukci zahra-
dy a  dlouhá léta vedla školní Centrum tvořivé 
dramatiky.

Eva Haubertová (učitelka ZŠ Norbertov) pů-
sobí ve škole 23 let. Je lektorkou metody splýva-
vého čtení, úzce spolupracuje s  poradenskými 
zařízeními a rodiči žáků na individuálních vzdě-

lávacích plánech, jakož i s novými žáky a žáky – 
cizinci. Organizuje multikulturní projekt EDISON.

Milada Kvasničková (vychovatelka ZŠ Pod 
Marjánkou) má padesátiletou praxi, z  toho 10 
let ve stávající škole. Věnuje se výchovnému po-
radenství a sociálnímu začleňování žáků, repre-
zentuje školu v  soutěžích s  výtvarným zamě-
řením a  aktualizuje školní vzdělávací program 
školní družiny. 

Eva Německá (učitelka ZŠ Hanspaulka a  MŠ 
Kohoutek) vyučuje na  I. stupni a  německý ja-
zyk, používá metody dramatické výchovy, kri-
tického myšlení a matematiky podle profesora 
Hejného. Ve  spolupráci s  partnerskou školou 
v italském Roncegnu se věnuje části zaměřené 
na němčinu. 

Eva Votavová (učitelka ZŠ a  MŠ A. Čermáka) 
vede předmětovou komisi anglického jazyka, 
její žáci pilotně ověřovali písmo Comenia Script 
a začali se učit matematiku podle metody pro-
fesora Hejného. Zapojila se do  projektu Škola 
na  dotek, zaměřeného na  využívání tabletů 
ve výuce.

Lucie Nováková (učitelka ZŠ a  MŠ Petřiny – 
sever) byla oceněná  za  ojediněle výjimečné 
výkony nad rámec běžných činností. Spolu-
pracuje s  dobrovolnickými organizacemi jako 
ADRA a  Člověk v  tísni, na  cenu byla navržena  
i  za   mimořádný čin – záchranu života žákyně 
9. třídy. 

Markéta Křížová (učitelka ZŠ a  MŠ T. G. Ma-
saryka) byla oceněna jako  vynikající začínající 
učitel s méně než třemi roky pedagogické pra-
xe, vyučuje německý jazyk a základy společen-
ských věd. V  rámci jazykového rozvoje zajišťuje 
zájezdy do německy mluvících zemí. 

Vynikající učitel pro rok 2017
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Základní škola Věry 
Čáslavské?
Městská část Praha 6 ozná mila záměr pře-
jmenovat po své čestné občance, legendární 
olympioničce Věře Čáslavské základní školu 
a rovněž sportovní pohár základních škol.
Jde o ZŠ Petřiny – jih, která má nově nést jméno 
Základní škola Věry Čáslavské. Také sportovní 
soutěž základních škol O  pohár Prahy 6 bude 
přejmenovaná na Pohár Věry Čáslavské.
„Nápad pojmenovat po  paní Čáslavské jednu 
z našich škol mi vpravdě vnukl její syn, který si 
přál, aby jeho maminku nepřipomínalo v  Pra-
ze 6 jen její jméno na seznamu čestných občanů. 
ZŠ Petřiny – jih je sportovní škola, volba proto 
byla celkem jednoduchá. Věřím, že pojmenovat 
po paní Čáslavské školu je správný krok, protože 
její jméno tím bude denně připomínáno stov-
kám dětí, které si z ní budou moct brát příklad,“ 
říká starosta Ondřej Kolář (TOP 09). 
„Přejmenovat školu není jen tak, protože škola, 
jak známo, není holubník. Je k  tomu potřeba 
projít řadou oficiálních kroků, takže si na  ten 
proces dáváme celý školní rok. S  novým jmé-
nem Základní škola Věry Čáslavské by měla ško-
la vstoupit řádně až do  toho příštího,“ dodává 
zástupce starosty pro školství Jan Lacina (STAN).

Speciální škola slaví 35 let beneficí v Semaforu 

Do škol nastoupilo 1085 prvňáčků 

ZÁKLADNÍ ŠKOLA SPECIÁLNÍ RO-
OSEVELTOVA SLAVÍ 35 ROKŮ SVÉ-
HO TRVÁNÍ. POPRVÉ BYLA ŠKOLA 
V ROOSEVELTOVĚ ULICI OTEVŘE-
NA V ZÁŘÍ 1982 JAKO POMOCNÁ 
 ŠKOLA PRO ŽÁKY S MENTÁLNÍ 
RETARDACÍ.

Tenkrát nastoupili do školy žáci, kteří do té doby 
nebyli zařazováni do škol a zůstávali buď v do-
mácí péči, nebo byli umísťováni do  ústavů so-
ciální péče. Za  35 let se mnohé změnilo. Škola 
je dnes otevřena žákům s různými zdravotními 
problémy, kteří potřebují individuální a  speci-
ální přístup ve vzdělávání. Během svého trvání 
se rozšířila na  detašovaném pracovišti v  ulici 
Alžírská o  čtyři další třídy. V  roce 2010 vznikla 
nová součást školy – Praktická škola dvouletá – 
Lyceum jako pokračování vzdělávání pro žáky 
ZŠS. Krásná budova školy v  Rooseveltově ulici 
s  velikou zahradou stále nabízí své vlídné pro-
středí dětem, které zde prožívají své školní roky. 
V rámci oslav výročí škola zorganizovala bene-
fiční představení v  divadle Semafor. V  podání 
třebechovických divadelníků bude v  neděli 
15. října uveden muzikál Josef a  jeho úžasný 
pestrobarevný plášť od  autorské dvojice An-

drew Lloyd a  Tim Rice. S  divadelníky a  muzi-
kanty nastudoval toto muzikálové dílo ředitel 
Filharmonie Hradec Králové Václav Derner. 
Zásluhou grantu Prahy 6 se bude muzikál hrát 
na scéně divadla Semafor jako odpolední a ve-

černí představení. Uvedení tohoto představení 
jako benefice ve  prospěch školy představuje 
pro školu vzácný radostný počin. Vstupenky 
na představení jsou k dispozici v pokladně di-
vadla Semafor. Více na www.skolaroos.cz.

V pondělí 4. září nastoupilo do základních škol, 
jejichž zřizovatelem je Městská část Praha 6, 
1085 prvňáčků. Celkem navštěvuje tyto školy 
podle posledních údajů 8850 žáků. Kapaci-
ta mateřských škol by měla být v  započatém 
školním roce také plně obsazená, což zname-
ná, že do  nich bylo přijato 2975 dětí. Aktuál-
ně  probíhá přijímání na uvolněná místa. Letos 
bylo do školek nově přijato 1040 dětí. Přijímání 
poněkud znepřehlednila a  prodloužila plošně 
vrácená odvolání z magistrátu, stejně jako do-
datečné žádosti pětiletých a  starších dětí, pro 
něž je nově mateřská škola povinná. 

Foto: www.skolaroos.cz

S architekturou by se měly děti seznamo-
vat od  dětství  a  poznávat ji už od  škol-
ních let. Proč je to důležité a  jak dětem 
architekturu přiblížit, nastíní konference 
Architektura dětem, která se uskuteční 
ve  dnech 13. a  14. října na  Fakultě archi-
tektury ČVUT v Praze 6. 
Téma účastníkům přiblíží odborníci, kteří se 
zabývají popularizací architektury, pedago-
gikou i  výukou architektury pro děti u  nás 
i  v  zahraničí. Hostem konference bude Rory 

Olcayto, ředitel Open-City v  Londýně, Pihla 
Meskanen, ředitelka Arkki school of architec-
ture for children and youth z Helsinek  a také 
David Vávra, architekt, herec, spisovatel a za-
kladatel Ateliéru Davida Vávry.  
Součástí konference bude workshop pro 
děti, během kterého účastníci uvidí, jak se dá 
s dětmi společně přemýšlet o životě ve městě 
a motivovat je tak k zájmu o prostředí, ve kte-
rém tráví mnoho času. Více informací najdete 
na www.architekturadetem.cz.

Architektura dětem
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ROZPOČET MĚSTSKÉ ČÁSTI SE SICE 
BUDE SCHVALOVAT AŽ KONCEM 
ROKU, JEHO PŘÍPRAVA UŽ ZAČA-
LA. ZATÍMCO V MINULÝCH LETECH 
SE VEDENÍ RADNICE ZABÝVALO 
HLAVNĚ ÚSPORNÝMI OPATŘENÍMI 
V OBLASTI VÝDAJŮ, LETOS JEŠTĚ 
ZINTENZIVNĚLO TŘI ROKY TRVAJÍ-
CÍ JEDNÁNÍ O NAVÝŠENÍ PŘÍJMŮ 
OD MAGISTRÁTU HLAVNÍHO MĚS-
TA. VE SPOLUPRÁCI S OSTATNÍMI 
MĚSTSKÝMI ČÁSTMI ŽÁDÁ ZVÝŠIT 
PŘÍSPĚVEK NA OBYVATELE. 

Návrh rozpočtu městské části Praha 6 je pro rok 
2018 připravován jako vyrovnaný mezi běžnými 
příjmy a výdaji.  Na investice by mělo v příštím 
roce jít zhruba 300 milionů korun.

SNIŽOVÁNÍ NÁKLADŮ JE 
NA HRANĚ
„Zatímco v  minulosti jsme se při přípravě roz-
počtu zaměřovali na snižování nákladů a úspory 

v oblasti běžných výdajů, nyní naopak pracuje-
me na zvýšení příjmů od magistrátu. Pokud ne-
dojde ke zvýšení příspěvku na obyvatele, před-
pokládáme alespoň zvýšení příspěvku na  žáka, 
dále pokrytí nákladů na státní správu nebo stále 
rostoucí platy učitelů a  úředníků, které se opět 
zvyšují,“ konstatuje místostarosta pro ekono-
miku Jaromír Vaculík (TOP 09) s tím, že zatímco 
magistrát dostává od  státu rostoucí náklady 
kompenzované, do  pokladen městských částí 
tyto finance už nedojdou. A čím vyšší příspěvky 
od hlavního města, tím lépe pokryjí běžný chod 
a  fungování městské části.  Vlastní peníze pak 
může vedení radnice použít nejen na  investice, 
ale například i péči o zeleň, které má Praha 6 nej-
větší plochu ze všech městských částí.  Koalice 
tak plní své závazky z programového prohlášení.

VYŠŠÍ PŘÍSPĚVKY 
OD MAGISTRÁTU 
Je všeobecně známo, že magistrát dostává 
od  státu zvýšené finanční prostředky. Bohužel 
je ale dále městským částem nepřerozděluje, 
pouze jejich část formou dotací na  investice. 

Rozpočet magistrátu hlavního města Prahy tak 
končil v  posledních letech v  přebytku v  řádu 
desítek miliard korun. Městské části, včetně Pra-
hy 6, naopak bojují s tím, aby pokryly svůj běžný 
provoz. „Příspěvek magistrátu v současné době 
ani nepokrývá výdaje na  školství, výkon stát-
ní správy, péči o zeleň a úklid, státem nařízené 
zvýšení platů a  další. Rozdíl je v  řádu mnoha 
desítek milionů korun. Tyto výdaje je nucena 
městská část hradit z vlastních prostředků,“ říká 
místostarosta. Proto rada městské části schváli-
la požadavek na zvýšení současného příspěvku 
z 2900 na 3700 korun na občana. Toto zvýšení 
příspěvku je projednáváno nejen s  magistrá-
tem, ale i  s  ostatními městskými částmi, které 
rovněž prosazují nutné zvýšení finančních pro-
středků od  hlavního města. Několikrát ročně 
je tato otázka projednávána na  takzvaném 
sněmu starostů městských části. Rozhodnutí, 
zda magistrát na  navýšení přistoupí, nebo ne, 
by mělo být známé během podzimu a projevit 
by se tak mělo v rozpočtu městské části na rok 
2018. V  průběhu září už probíhala zásadní 
jednání s  magistrátem i  ostatními městskými 
částmi, jejichž cílem bude dosažení zvýšení 

TÉMA VYDÁNÍ

ZAČALA PŘÍPRAVA ROZPOČTU NA ROK 2018 

Jednou z velkých investičních akcí, na které 
jsou vyčleněné peníze v rozpočtu 2018, je 
zahájení stavby krytého bazénové centra 
na Petynce.
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Připravila Magdaléna Krajmerová

TÉMA VYDÁNÍ

příspěvku na běžné provozní výdaje. Další jsou 
v plánu během října. Otázkou zůstává jaké zvý-
šení se podaří prosadit, aby se nejednalo pouze 
o kosmetickou úpravu. Městská část si zaslouží 
spravedlivé rozdělení finančních prostředků ze 
státního rozpočtu. V tomto panuje jednoznačná 
shoda s ostatními částmi.

MIMOŘÁDNÉ DOTACE
„Hlavní město Praha sice potřebuje dostavět 
okruh, vyřešit parkování, opravovat silnice 
a  chodníky, stavět školy, a  ačkoli magistrát má 
přebytek v řádu desítek miliard korun, nic z toho 
neprovádí,“ říká místostarosta. Peníze na inves-
tice alespoň posílá do městských částí. Praha 6 
tak získala za  první půlrok 145 milionů mimo-
řádných dotací. Město také prostřednictvím 
technické správy komunikací převzalo takzvaný 
chodníkový program, na  nějž šlo v  minulosti 
z rozpočtu městské části sto milionů korun. Pra-
ha 6 tak může finance využít jinak ve prospěch 
svých občanů. Peníze přicházejí do městské čás-
ti i  nepřímo, například když hlavní město kou-
pilo budovu Bubenečského nádraží a  svěřilo ji 
Praze 6. To vše jsou ale akce výjimečné, které se 

nemusejí v  dalších letech opakovat, nebo ale-
spoň ne v takové výši.
Kriticky se staví k rozpočtové strategii hlavního 
města i  místostarosta pro školství Jan Lacina 
(STAN): „To, že dostaneme během roku 145 mi-
lionů je sice hezké, ale pro nás jsou mimořádné 
dotace nejhorší možnou formou financování. 
Pro naši městkou část by bylo lepší, kdyby hlav-
ní město zvedlo příspěvek na  obyvatele nikoli 
o 400 nebo 800 korun, ale o 2500 Kč ročně. Pak 
bychom si mohli normálně naplánovat na něko-
lik let dopředu, jak je využijeme. Praha by roz-
dělila všem městským částem ročně o  zhruba 
tři miliardy navíc, což by si při přebytcích, které 
v  posledních létech produkuje, možná ani ne-
povšimla,“ konstatuje místostarosta a  dodává, 
že teď před městskou částí stojí úkol vybudo-
vat dalších tisíc míst ve školkách a školách, a to 
do  roku 2020. „A  musíme se modlit, aby nám 
na ně magistrát přidal. Přiznám se, že téhle za-

vedené praxi nerozumím, nebo spíš nechci ro-
zumět,“ uzavírá Jan Lacina. 

STOVKY MILIONŮ 
NA INVESTICE
Návrh rozpočtu na rok 2018 počítá s  investice-
mi ve výši zhruba 300 milionů korun.  Prioritou 
jsou opět mateřské a  základní školy, na  jejichž 
opravy, rekonstrukce či budování vestaveb by 
mělo jít kolem sto milionů. V  rozpočtu je za-
hrnutá i částka na stavbu nové mateřské školy 
Vokovická.   
V  oblasti hospodářství se připravují rekon-
strukce a  opravy dalších bytů v  majetku měst-
ské části nebo výměny oken. Pokračovat bude 
rekonstrukce polikliniky Pod Marjánkou a  za-
počne rekonstrukce Dejvické 4. Předpokládá 
se i začátek stavby krytého bazénového centra 
na Petynce. 

ZAČALA PŘÍPRAVA ROZPOČTU NA ROK 2018 

Při porovnání návrhů investičních výdajů v roce 2017 (nahoře) a 2016 (dole) je patrné, že 
jednou z priorit městské části je školství, kdy peníze na rekonstrukci, modernizaci a stavbu 
škol a školek rostou. Tento trend bude pokračovat i v roce 2018.
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ROZPOČET MĚSTSKÉ ČÁSTI NA ROK 2018 

MARIÁN HOŠEK / KDU-ČSL
Přestože se návrh rozpočtu bude 
ještě projednávat v  příslušných 
orgánech, z  jeho současného 
návrhu vyplývá, že to bude vy-
rovnaný a „neprojídací“ rozpočet. 

Zároveň musí zabezpečit nejenom základní 
funkce chodu obce, ale také naplnit priority 
koalice. Jsou to především zvýšené nároky 
na školy a školky, dopravu, péči o zeleň. Velká 
pozornost se věnuje sociální sféře a seniorům, 
významné položky jdou na kulturu, sport a vol-
nočasové aktivity dětí a mládeže. Připravuje se 
důležitá investice na  rekonstrukci polikliniky 
Pod Marjánkou, na  výstavbu a  opravy školek 
a  škol, na  které zčásti přispívá hl.m.Praha. Dů-
ležitou součástí rozpočtu je participace občanů 
na některých projektech, čím se mohou zapojit 
do využití části financí na zvelebení okolí nebo 
vhodné využití některých objektů v naší měst-
ské části. 

ROMAN MEJSTŘÍK / ANO
Ve  volebním roce mají radnice 
tendence přehnaně utrácet. U nás 
na  Praze 6 tomu tak, jak pevně 
věřím, nebude. Prioritou je vyrov-
naný rozpočet v běžných výdajích 

ve  všech oblastech. I  na  investice má MČ Pra-
ha 6 dostatek zdrojů. Je však nezbytně nutné 
také apelovat na Magistrát hl. města Prahy, aby 
část peněz, které dostane na občana ze státního 
rozpočtu navíc, poskytnul i  městským částem. 
Máme za  sebou nulté čtení rozpočtu. Za  sebe 
s povděkem kvituji, že již nedochází k ponižová-
ní výdajů na  životní prostředí tak jako v  minu-
lých letech. Péče o něj je a bude vždy vizitkou 
městské části a rádi bychom udrželi jeho vysoký 
standard ve  všech oblastech, od  sečí trávy až 
po zimní úklid sněhu.

JAKUB STÁREK/ ODS
Rozpočty městské části se 
od  dob, kdy je sestavovala ODS, 
změnily. Koalice vedená TOP 09 
hledá cestu k úsporám, ale přitom 

RENÉ PEKÁREK / ČSSD
Je nutné, aby se vládnoucí koalice 
již konečně poučila z chyb tak, aby 
nemusel být velký rozsah úprav 
během roku a  především aby se 
neopakovala situace v oblasti ka-

pitálových výdajů, které jsou letos nedostateč-
ně plněny. Problémy jsou ve  školství, kde není 
v potřebném rozsahu zajištěno navýšení kapa-
cit (především mateřských škol), rekonstrukci 
polikliniky Pod Marjánkou (i  když se koalice 
vymlouvá na objektivní důvody, je třeba připo-
mínat zbytečně vydaných 40 milionů na projekt 
přesunu LDN do  polikliniky) a  efektivitu inves-
tiční činnosti SNEO. Péče o zeleň a čistotu musí 
být jednou z priorit. Letos (a musí to tak zůstat 
i do budoucna) realizuje převážnou část chod-
níkového programu magistrát. Připomínám, 
že do  rozpočtu jsou zapojovány prostředky 
uspořené v minulosti a tento trend bez zvýšení 
přerozdělovaných prostředků z magistrátu není 
dlouhodobě udržitelný.

JAN LACINA / STAN
Hlavní problém rozpočtu Prahy 6 
není ve  výdajích, ale v  příjmech. 
Hlavní město Praha, které rozdě-
luje mezi městské části vybrané 
daně, naše rozpočty škrtí. Samo 

ale v posledních dvou letech zůstalo v přebytku 
11 a 12 miliard korun! Nikoli šetrným hospoda-
řením, ale neobhajitelným šetřením na  měst-
ských částech a  zároveň svou neschopností 

JAROMÍR VACULÍK / TOP 09
V  návrhu rozpočtu pro rok 2018 
jsou jasně viditelné priority vedení 
Prahy 6 – vyrovnaný rozpočet, ra-
cionální snižování výdajů. Zároveň 
již několik let intenzivně jednáme 

s  magistrátem o  navýšení příjmů pro Prahu 6. 
A  výsledky se dostavily. Jenom v  letošním roce 
jsme obdrželi mimořádné dotace, a to ve výši 145 
milionů korun za první pololetí. Požadujeme ale 
od  hlavního města stabilní dlouhodobé zvýšení 
prostředků, které použijeme pro naše občany 
– na vyšší příspěvky pro sportovní kluby, zvýše-
ní platů učitelů, rozšíření sociálního  programu. 
Odpadly náklady ve výši 100 milionů korun ročně 
na opravy chodníků, protože je provádí vlastník, 
teda magistrát. A tak tomu má být. Uspořené pro-
středky můžeme použít jinde. Rozdíl oproti minu-
losti, kdy radnici vedla ODS, jsou zřetelné: konec 
bezuzdného vyhazování peněz, zvýšení příjmů 
od magistrátu, zastavení výprodeje majetku. 

POLITICKÁ DISKUZE

VLADIMÍR ŠRAIER / SZ
Čeští učitelé berou průměrně 56 
procent platu ostatních vysoko-
školsky vzdělaných pracovníků, 
zatímco průměr zemí EU i  OECD 

se pohybuje kolem 86 procent. Je-li kvalita 
školství konsensuální prioritou Prahy 6, je po-
třeba tuto ostudnou situaci změnit. Nechceme 
přeci, aby ve  zrekonstruovaných školách učili 
mizerně placené učitelky a  učitelé. Praha 6 je 
zřizovatelem svých základních a  mateřských 
škol a  zvýšení mezd jejich učitelů by se mělo 
stát rozpočtovou prioritou. Státem ohlášené 
navýšení tarifů nás z posledních míst v EU ne-
dostane, ale Praha 6 může situaci zlepšit pro-
střednictvím osobních příplatků a odměn.

realizovat naplánované akce. Praha 6 naopak 
hospodaří s  trvale deficitními rozpočty. Jenže 
byty, z  jejichž prodeje se to pokaždé zamázlo, 
už jsou rozprodané. Za pár let nebude kde brát. 
Náš liberecký hejtman Martin Půta prosadil ne-
dávno úpravu zákona, která navyšuje od  roku 
2018 příjem obcím o 800 Kč na hlavu a rok. Jest-
li nám Praha tyto prostředky nepředá, navrhnu, 
abychom do  rozpočtu zařadili položku „nákup 
píšťalek‘‘ a  šli společně, až se bude schvalovat 
pražský rozpočet, na magistrát pískat. 

IVAN HRŮZA / KSČM
Aktivně podporuji přerozdělování 
finančních prostředků města smě-
rem k městským částem, zvyšová-
ní podílu Prahy na  hospodaření 
městských částí formou dotací, 

větší přímou angažovanost města při opravách 
chodníků a komunikací apod. Od městské čás-
ti Praha 6 očekávám, že rozpočet na  rok 2018 
bude co do  výdajů a  příjmů vyrovnaný, nikoli 
ztrátový. Není důvodu navyšovat běžné výdaje. 
Míra čerpání plánovaných kapitálových výda-
jů zůstává dlouhodobě na  velmi nízké úrovni. 
V  oblasti investiční proto prověřme, zda jsou 
do rozpočtu zařazeny jen záměry plně připrave-
né, schopné realizace. Je přitom žádoucí rozvíjet 
participativní rozpočtování.

škrtá na  místech, které bezprostředně snižu-
jí standard MČ. V  prvních letech vládnutí byla 
péče o  zeleň na  minimální úrovni, investice 
do rekonstrukcí chodníků se z  rozpočtu vytrá-
cí, chybí i konkrétní rozvojové projekty. Pláno-
vané investice už nejsou závazkem, spíš snůš-
kou nápadů. Bez nadsázky lze říci, že jedinou 
stavbou, kterou radnice za tři roky postavila, je 
Šesťák na  Kulaťáku. Pokulhává i  získávání dal-
ších peněz do rozpočtu a špatné vztahy staros-
ty s  hlavním městem tomu nijak nepomáhají. 
Zatímco ostatní starostové takřka stanují před 
magistrátem a  vyjednávají mimořádné příjmy 
pro své městské části, vedení naší radnice se 
zavírá do kanceláří.
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SOCIÁLNÍ PROJEKTY

BĚHEM AKCE BABÍ LÉTO V POHYBU 
SE VE STŘEDU 13. ZÁŘÍ USKUTEČ-
NILO VE VILLE PELLÉ PŘÍJEMNÉ 
SETKÁNÍ S NADAČNÍM FONDEM 
MATHILDA I JEHO ZAKLADATEL-
KOU A PATRONKOU MATHILDOU 
NOSTITZOVOU. 

Nadační fond se zabývá pořízením, výchovou 
a výcvikem vodicích psů, ale třeba také podpo-
rou zejména mladých zrakově postižených hu-

debníků, pro něž organizuje koncerty a kupuje 
jim hudební nástroje. 
Zakladatelka fondu zde prozradila, že na  myš-
lenku pomáhat slabozrakým ji přivedl nejen kar-
dinál Miloslav Vlk během jednoho z  charitativ-
ních koncertů, ale i fakt, že mezi její předky patřil 
slepý král Jan Lucemburský.  „A když se zeptali 
mého otce, kolik má dioptrií, říkal, že ještě o jed-
nu více, a už je to slepota,“  svěřila se Mathilda 
Nostitzová. Zajímavým zpestřením byly i ukázky 
dovednosti dvou vodicí psů, které členky na-

dace s sebou přivedly. Všichni v sále obdivovali 
dovednosti těchto pomocníků, zvlášť když vidě-
li, že dokážou najít, sebrat a  svým majitelkám 
přinést tak malé předměty jako prstýnek nebo 
desetikorunovou minci.  Ovšem jak se dozvěděli 
během přednášky, aby se zvíře naučilo všech 34 
nutných dovedností, trvá to až dva roky. Vycho-
vat a vycvičit jednoho psa přijde na čtvrt milio-
nu korun. „Bylo nám potěšením, že jsme mohli 
přivítat a popovídat si s takovou osobností jako 
je Mathilda Nostitzová. Zvlášť když paní hraběn-
ka během svých pobytů v České republice bydlí 
právě v Praze 6,“ říká Milana Hanušová (TOP 09),  
radní pro sociální politiku. 

V sobotu 9. září se v pražské Oboře Hvězda 
uskutečnil 35. ročník Sportovního setkání 
(nejen) vozíčkářů – Hvězda 2017. 
Závodníky přivítala radní pro sociální politi-
ku Milena Hanušová (TOP 09). Poté si mohli 
účastníci vybírat z  pestré nabídky závodů – 
v  jízdě a  běhu na  1500 metrů, ve  slalomech 
a ve zkráceném závodu v jízdě a běhu na 300 
metrů. Otevřeny byly kategorie pro běžce 

dospělé i  děti a  závodníky na  mechanických 
i elektrických vozících. Pro všechny přítomné 
byly k  dispozici oblíbené doplňkové disciplí-
ny: lukostřelba, šipky, vzdušný hokej, mini-
golf, garden-rondo, dra-kula, obří autodrá-
ha, ruské kuželky a  siloměr. Své síly změřilo 
130 zá vodníků, další více jak stovka přítom-
ných fandila a  vytvořila povzbuzující atmo-
sféru. Všichni závodníci získali dárky a  ceny, 
které jistě pomohly udělat letošní Hvězdu 
 nezapomenutelnou. 

Setkání s Mathildou Nostitzovou  

Vozíčkáři ve Hvězdě  Unikátní hřiště pro 
seniory   
Členové tělovýchovné jednoty Sokol Liboc na-
příč generacemi i  široká veřejnost z  městské 
části Praha 6 mohou nově trávit volný čas hrou 
na  čerstvě otevřeném hřišti pro kuželky, peta-
nque, lawn balls a další takzvané cílové sporty. 
Provoz areálu je zabezpečen správcem a v sou-
časné době je otevřeno od  7 do  21.30 ho-
din ve  všední dny a  obdobně i  o  sobotách 
a nedělích.V TJ Sokol Liboc registruje téměř se-
dmdesát seniorů, kteří chodí pravidelně cvičit.  
Nová sportoviště umožní této věkové kategorii, 
ale také třeba handicapovaným, zasportovat si 
a  zároveň se při zdravém soupeření pobavit,“ 
uvedl Jan Létal za Sokol Liboc.
První slavnostní „výhod“ koulí na ploše pro lawn 
balls provedl olympionik a sportovní ředitel Čes-
kého olympijského výboru Martin Doktor. Slav-
nostního otevření byl přítomen i radní pro sport 
a volnočasové aktivity Libor Bezděk (STAN) . Ná-
klady ve výši 495 tisíc korun na stavební práce 
a sportovní vybavení pomohla jednotě uhradit 
Nadace ČEZ.

Memorial Z. Hanákové pořádá Pražská organi-
zace vozíčkářů.
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ARCHITEKTURA

KOMPLEX ARCIBISKUPSKÉHO 
SEMINÁŘE V THÁKUROVĚ ULICI JE 
JEDNOU Z CHARAKTERISTICKÝCH 
STAVEB PRAHY 6, A TO NEJEN SVOU 
KOPULÍ, ALE I POHNUTOU HISTO-
RIÍ. LETOS SLAVÍ 90 LET OD SVÉHO 
VZNIKU. 

„Výročí Arcibiskupského semináře je letos nej-
větší církevní akcí na  Praze 6. Připomene ho 
výstava ve  Skleňáku, která nechá nahlédnout 
našim občanům do historie této bezesporu za-
jímavé stavby. Ta zaujme jak svou architekturou, 
tak bouřlivou historií,“ říká místostarostka pro 
památkovou péči Eva Smutná (TOP 09). Výročí 
městská část využila k  tomu, že opět rozšířila 
velmi cennou radniční sbírku modelů význam-
ných staveb na území Prahy 6 a doplnila ji o pů-
vodní model semináře, který bude poprvé před-
staven veřejnosti právě na výstavě.

Jako chrám svatého Petra 
Impozantní kopulí měl seminář připomínat 
chrám sv. Petra v  Římě, použitá betonová kon-
strukce byla ale v té době ojedinělá. Ve středu se-
mináře je ukryt kostel sv. Vojtěcha, patrona praž-
ské diecéze a spolupatrona Čech. Jde o trojlodní 
baziliku pro 1300 osob s  presbytářem a  kruch-
tou. Seminář samotný sloužil k výchově i intelek-
tuální přípravě a také se v něm vyučovalo. Ročně 
zde studovalo zhruba patnáct adeptů kněžství 
a studium trvalo pět let.  Praha měla dlouhá léta 
jediný seminář v Praze, a to v dnešním Klemen-
tinu, kde byl až do  doby, než byla dokončena 
nová budova v  Dejvicích. Budovu dal postavit 
arcibiskup František Kordač. Plánem tehdejšího 
vedení hlavního města bylo vybudovat novou, 
moderní čtvrť, jakési nové podhradí Pražského 
hradu, do  kterého by byly umístěny též nové 
vysoké školy a  důležité úřady. Arcibiskup Kor-
dač pověřil vypracováním plánů a  provedením 

stavby stavebního radu Ing.  Františka Havlenu. 
Stavba byla mediálně sledovaná a v soudobém 
tisku vycházely kritiky, že na tak důležitou stav-
bu nebylo vypsáno výběrové řízení, že stavitel 
Havlena není dostatečně kvalifikován a  navíc 
je manželem arcibiskupovy neteře. Stavební 
úřad zareagoval a za účasti architekta Jaroslava 
Rosslera projekt pozměnil.  Seminář byl projek-
tován pro 200 osob, a  to včetně jejich pokojů 
a bytů rektora, vícerektorů a hostů. Původní roz-
počet celé stavby činil 15 milionů korun, celkové 
náklady nakonec vzrostly na 22 milionů korun. 
Došlo i ke zpoždění stavby, a to kvůli stávce sta-
vebních dělníků v Praze. Arcibiskup Kordač tak 
mohl sloužit první mši svatou až v neděli 6.  lis-
topadu 1927. Rektorem zde byl i Th.Dr. Josef 
Beran, pozdější arcibiskup pražský.

Pohnutá historie
V  roce 1939 se do  budovy nastěhoval 
německý Wermacht. Studenti se sem sice vráti-
li, seminář sloužil až do roku 1950 jako zázemí 
i domov teologické fakulty, než byla vyloučena 
ze svazu University Karlovy a  následně ideově 
deformována. V roce 1953 se zde usídlila redak-
ce mezinárodního komunistického časopisu 
Otázky míru a  socialismu. „Samotné prostory 
kostela, přestavěného na  konferenční sál, se 
pronajímaly Suprafonu k nahrávání klasické 
i  rockové hudby. Vznikly zde některé skvělé 
nahrávky předních zpěváků populární hud-
by nebo skupin Olympic, Blue Effect a dalších. 
Podle pamětníků se tam také nahrála jedna 
z verzí Modlitby pro Martu. Alespoň něco dob-
rého přineslo toto temné období semináře,“ říká 
Marián Hošek, uvolněný zastupitel za KDU-ČSL.
I  v  tomto období však celý objekt včetně po-
zemků vlastnila církev a  nikdo nikdy naštěstí 
necítil potřebu změnit úřední zápis o  vlast-
nictví. A  tak bylo Arcibiskupskému semináři 
umožněno se sem opět vrátit už v  roce 1990.  

Arcibiskupský seminář slaví 90 let

V  letošním roce navázala městská část Pra-
ha 6 spolupráci s  obchodním centrem Šest-
ka, které se může pochlubit příjemnou vý-
stavní galerií uprostřed nákupní zóny. 
Od 3. října do 1. listopadu se v prostorách Galerie 
OC Šestka uskuteční výstava Slavné vily Prahy 6 
– Bubeneč. K vidění zde bude celkem 27 objek-
tů na 24 velkoformátových panelech. Knihu sa-
motnou si bude možné koupit v  knihkupectví 
KOSMAS v přízemí obchodního centra, které je 
otevřeno denně od  9 do  21 hodin. Slavnostní 
křest publikace proběhne 31. října od 17 hodin 
za účasti vydavatelství Foibos, které tento mimo-
řádný architektonický počin připravilo. Kniha je 
dalším významným příspěvkem českosloven-
ské architektury a  navazuje na  úspěšné vydání 
o slavných stavbách v Praze 6. 

Vily Bubeneč  
v OC Šestka   

Znesvěcené prostory byly opětovně vysvěceny 
pražským arcibiskupem kardinálem Františkem 
Tomáškem, a to už 15. srpna 1990, a postupně 
navráceny původnímu účelu. 

NÁVRAT SVATÉHO VOJTĚCHA
V roce 1937 byla vypsána pro dostavení hlavního 
chrámu sv. Víta na Pražském hradě soutěž na ná-
hrobek sv. Vojtěcha pro chrám sv. Víta. Anonymní 
soutěž vyhrála první česká akademická sochařka 
Karla Vobišová-Žáková. Práce na  náhrobku po-
kračovaly i za německé okupace, kdy se na Hradě 
usídlilo gestapo. Po únoru 1948 byla Jednota pro 
dostavení chrámu sv. Víta rozpuštěna a  její ma-
jetek převzala Kancelář prezidenta republiky, se 
závazkem, že dokončí započaté práce v katedrá-
le. To však nikdy nesplnila. Náhrobek sv. Vojtěcha 
měla rodina sochařky ve  svém bytě v  Praze až 
do  roku 1998. V  roce 2016 zakoupilo dílo Arci-
biskupství pražské. „Jednou z akcí v rámci oslav 
bude i  instalace bronzového odlitku vítězného 
díla, které zobrazuje umírajícího a  žehnajícího 
sv. Vojtěcha. Jeho umístění v  pravé boční lodi  
necitlivě přestavěné původní baziliky alespoň 
částečně umožní vytvořit důstojný sakrální 
prostor“ připomíná Marián Hošek. Instalace 
plastiky na podstavci s úpravou prostoru přijde 
na 180 000 korun a z velké části bude financo-

vána církevní sbírkou. Peněžním 
darem přispěje i Praha 6.
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Heřman 
Volf
NA VOZÍKU 
ŽIVOT NEKONČÍ

Připravila Magdaléna Krajmerová  Foto: H. Volf, www.cestazasnem.cz

JE ČERSTVÝM DRŽITELEM CENY 
MĚSTSKÉ ČÁSTI. „TO OCENĚNÍ 
JE PRO MĚ ZAVAZUJÍCÍ. KDYŽ 
JSEM VIDĚL, ŽE VEDLE MĚ SEDÍ 
MANŽELKA GENERÁLA Z DRUHÉ 
SVĚTOVÉ VÁLKY A ČESTNÉ OB-
ČANSTVÍ ZÍSKÁVÁ I VĚRA ČÁSLAV-
SKÁ, MÁ PRO MĚ OBROVSKOU 
HODNOTU A JE TO PRO MĚ VELKÉ 
VYZNAMENÁNÍ,“ ŘÍKÁ HEŘMAN 
VOLF. AČKOLI SÁM ZŮSTAL 
PO ÚRAZE NA VOZÍČKU, JEHO 
CESTA ZA SNEM POMÁHÁ MNO-
HA JINÝM LIDEM S HANDICAPY. 



18 říjen 2017

ROZHOVOR

Proč je pro vás důležité pomáhat jiným? 
To je jednoduché. Jednoznačně platí, že když 
pomůžete druhým, pomůžete i  sami sobě. To 
je první věc, taková trochu sobecká. Ale druhá 
věc je, že to člověka začne naplňovat. Když se 
mi stal úraz, začal jsem nejprve plnit své sny sám 
sobě. Měl jsem dva: tím prvním bylo sjet do roka 
a do dne ten kopec, na kterém se mi úraz stal. To 
se mi na monoski podařilo.

A ten druhý? 
Ten druhý veliký bylo projet se na kole někam 
daleko, kam jsem si myslel, že už to ani nejde, 
třeba do Paříže. A i tento sen se mi splnil. Cestou 
do Francie jsme přitom dělali sbírku a pomohli 
dalším lidem. A to nejen penězi, ale hlavně pří-
kladem. To mě začalo naplňovat, a  tak vlastně 
vznikl spolek a projekt Cesty za snem.

Vy pořádáte také Handy cyklo maraton – zá-
vod, který nemá ve světě obdoby. Jak člověk 
vymyslí podobnou světovou akci? A  čím je 
tak jedinečná? 
Když jsem skončil svou první cestu za  snem, 
ozvali se další kamarádi, že by se mnou také rádi 
někam jeli. Řekl jsem jim, vezměte si dovolenou 
na tři týdny nebo na měsíc a pojedeme. Oni mi 
odpověděli, že jsem se zbláznil, protože tolik 
volna nemají. Tak jsem přemýšlel, co bych mohl 
vymyslet jiného, aby mohli jet i  kamarádi, aby 
je to bavilo a  abychom také pomohli někomu 
dalšímu. 
Tehdy mě oslovil další kamarád Michal John, 
který objel s manželkou celý svět na kole a řekl 
mi, že by chtěl, abych s ním je do Ameriky na zá-
vod RAM. To je jeden z nejtěžších závodů, který 
existuje. Přejíždí se v  týmech celá Amerika ze 
západního pobřeží na východní. To mě, nadchlo 
a říkal jsem mu, že to chci a zeptal se, co to ob-
náší. Tak prý čtyři sta tisíc korun startovného 
na jednoho včetně letenky. Když jsem to slyšel, 
poděkoval jsem za rozhovor a řekl, že je to fajn 
a že se mi ta myšlenka líbí. Narouboval jsem ji 
na tuzemské podmínky, a tak vznikl Handy cyk-
lo maraton. Pak stačilo najít strategického part-
nera, odešel jsem ze zaměstnání a začal jsem se 
tomu věnovat naplno. 
 
Jaká jsou tedy pravidla tohoto závodu? 
V každém týmu, který vyráží do akce – jsou to 
skupinky po čtyřech nebo osmi lidech – je ale-
spoň jeden člověk postižený. Vyjíždíme z Prahy 
a zase se vracíme do Prahy, první tři roky se jez-
dilo na Slovensko a nyní už zavítáme i do jiných 
sousedních zemí. A to od té doby, kdy jsme se 
spojili s  Czechtourismem a  Ministerstvem pro 
místní rozvoj. Czechtourism totiž vyhlašuje kaž-
dý rok nějaké téma, loni to byl Karel IV. a  letos 
baroko, proto jsme měli na trati šestnáct barok-
ních památek, v  každém kraji jednu, a  ty musí 
tým projet v daném pořadí. Jinak si tu trasu tvoří 
každý sám. Sice je to benefiční akce, ale závodí-

me, protože chceme být samozřejmě v cíli první. 
Má to ale ještě jeden význam, protože každý ten 
tým je také patronem člověka po úrazu, které-
mu chce pomoci, a  tak jede ještě pro někoho 
dalšího.

Proč měří závod 2222 kilometrů a závodníci 
ho musejí ujet v limitu 111 hodin? 
Jde o vzdálenost, která zhruba odpovídá tomu, 
jako byste objeli celou republiku. A čas je vypoč-
tený na  průměrnou rychlost dvacet kilometrů 
za hodinu, aby se to dalo zvládnout. Jde o šta-
fetu, tedy u těch osmičlenných týmů je to tako-
vý výlet, ale u  čtyřčlenných jde o  opravdovou 
cyklistiku. Jel jsem letos ve  čtyřčlenném týmu, 
skončili jsme až druzí a ujel jsem za tři dny pět 
set pět kilometrů. Tedy během takového závodu 
se moc nevyspíte, ani nenajíte. 

Připravujete však i další zajímavé aktivity…
Ano, organizujeme každý měsíc minimálně jed-
nu akci. Snažíme se při tom dělat takové akce, 
o kterých jsme přesvědčeni, že to bude mít pro 
lidi význam a nejen pro ty se zdravotním postiže-
ním.  Například u akce „Pereme se s tím všichni“ 
jsme se zaměřili na obranný program, kde jsme 
ale měli pro zpestření i  extrémní lukostřelbu, 
a pro poučení kurz první pomoci, protože i my 
musíme umět zachránit život. Jedna z  našich 
velkých akcí je ČEZ handy kvadriaton smíšených 
dvojic, pořádáme jeden letní a jeden zimní, kdy 
v březnu máme půjčený areál v Bedřichově, kde 
plníme čtyři disciplíny, jezdíme na běžkách, stří-
líme… kategorie jsou muž, žena, senior a junior 
a  také postižený a  nepostižený, protože světe 
div se, i  vozíčkáři jezdí na  běžkách. A  dokonce 
na  horách máme i  kategorii člověk pes. Letní 

kvadriatlon byl letos poprvé součástí velké akce, 
kterou jsme nazvali Pražské léto s Českou pojiš-
ťovnou. Každý rok také organizujeme akci Létá-
me v tom všichni, kdy si půjčíme tunel na stav 
beztíže, kdy tam pozveme lidi s  různým posti-
žením, kteří se tak mohou vznášet bez ohledu 
na svůj handicap. 

K tradičním projektům přibývají i nové...
Letos jsme úspěšně jeden nový projekt vy-
zkoušeli, jmenoval se Řídíme to všichni. Já sám 
na  sobě cítím, že v  dopravě je třeba se cho-
vat podle daných pravidel, zvlášť když dojde 
na  krizovou situaci. Anebo ještě lépe vědět, 
aby na krizovou situaci nedošlo. Protože řídíme 
rukama a většinou automaty, oslovili jsme mos-
tecký polygon, upravili jsme tři auta a v nich se 
mohli zkusit projet nejen vozíčkáři, ale i novináři 
a  všichni lidé, co přišli. Myslím, že to bylo zají-
mavé pro všechny. Další akce, kterou děláme, je 
Okolo měst napříč handicapy, kdy děláme vy-
jížďky po různých městech České republiky pro 
zdravé i handicapované .

Na vašich webových stránkách jsou však vi-
dět i rozhovory se zajímavými lidmi… 
To je Taxik aneb projekt Jedeme v  tom spolu. 
Kdysi jsme si zvali zajímavé osobnosti, kteří in-
spirují a  motivují, na  rozhovor přímo k  nám 
do  kanceláře. Bylo to sice fajn, ale ti lidé měli 
málo času. Abychom jim ho ušetřili, tak je nyní 
necháme nastoupit do  auta a  při tom, kdy je 
vezeme třeba z  práce domů, je vyzpovídáme 
a rozhovor dáme na internet. Zatím máme dva-
cet dílů a celkem asi jeden a půl milion shlédnu-
tí. Sestřih těchto videí jsme poskytli také školám, 
a to jako motivaci, která má říct, na toto pozor! 
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Anebo i jako inspiraci, pokud se něco stane, že ži-
vot rozhodně nekončí. S tím byla spojena soutěž 
a do vítězných škol se nyní rozjíždíme na besedy. 

Metrostav handy cyklo maraton je co do mís-
ta svázaný s Prahou 6. Je to tak?
První čtyři ročníky startovaly na Praze 1 a konči-
ly v Praze 6, letos to bylo opačně. Začínali jsme 
u  Břevnovského kláštera, a  končili na  Kampě. 
Zde si velké poděkování zaslouží nejen obě 
městské části, ale i  břevnovský převor, který 
nám udělal krátkou mši, vzal nás do kostela sva-
té Markéty a vytvořil tak opravdu úžasný začá-
tek akce. Na Handy cyklo maraton navazuje vr-
chol našeho snažení, což je Víkend plný zážitků, 
kdy se scházejí patroni s lidmi, pro něž ten závod 
jeli. Setkají se tak zajímavé osobnosti, připrave-
ny jsou zajímavé akce a je to příjemně strávený 
čas. Většinou přijede čtyři sta až pět set účastní-
ků. A úspěšný je i náš business day, kde se setká-
vají lidé s našimi podporovateli a organizacemi, 
které se zabývají zaměstnáváním osob se zdra-
votním postižením. Letos vyzkoušíme novinku, 
přivedeme tam člověka, který hledá práci a dou-
fáme, že mu ji mezi našimi partnery najdeme. 
A  na  konec sezony budeme mít 3. listopadu 
v hotelu Pyramida Večer v gala. 

Co je při realizování vašich nápadů nejtěžší? 
Asi ne dát dohromady lidi a ujet potřebné ki-
lometry...
Samozřejmě sehnat peníze je jedna věc, ale 
naštěstí máme celou řadu partnerů, kteří nám 
s tím pomohou. Nejtěžší ale asi bývá dostat lidi 
ven z  domova, nalákat je, aby přijeli, aby je to 
bavilo. Snažíme se dělat akce tak, že chodíme 
přímo za  lidmi a  ukazujeme jim, že například 
s  vozíkem ještě život nekončí. A  že stále tu je 
možnost žít hezký život. Tak jsme organizovali 
Pražské léto s  Českou pojišťovnou ve  Žlutých 
lázních. Akce se konala za provozu, v ten den se 
tam slunilo a rekreovalo asi tři až pět tisíc lidí, my 
tam udělali kromě jiného kvadriatlon smíšených 
dvojic a bylo úžasné, že většina z nich se zapojila 
do našich akcí.

Několikrát jste zmínil, že na vozíku život ne-
končí. Vy jste ten pocit, když jste se po úrazu 
probudil v nemocnici, měl? 
Myslím, že ne. Když slyšíte od lidí bez handica-
pu, jak vám říkají, než vozík, tak to raději nic, tak 
to není pravda. Podle mě jsou mnohem horší 
duševní poruchy, které nejsou vidět. Pokud člo-
věk nemá psychické problémy, má šanci se se 
svým handicapem vyrovnat. Tedy ne vyrovnat, 
ale dokážete se s ním naučit žít.

Zranil jste se při lyžování, nyní se věnujete 
cyklistice. Proč? 
Dělám všechno možné. Sice to to vypadá, že jen 
jezdím na  kole, ale také lyžuji, plavu, věnuji se 
lukostřelbě. Dělám všechno, co mě baví. 

Pamatujete si na  okamžik, kdy se vám úraz 
stal? 
Pamatuji si to úplně přesně, protože jsem byl 
pořád při vědomí. Já jsem tehdy dělal všech-
no na  sto procent a  žil na  plný pecky, což pla-
tilo o práci i sportu. Když už jsem tedy na těch 
horách byl, protože času bylo málo, jezdil jsem 
i přes oběd a šel na večerní lyžování, při kterém 
se mi to stalo.  Měl jsem obřačky lyže, využil jsem 
toho, že na sjezdovce zrovna nikdo nebyl a po-
řádně jsem to rozjel. Jak nebylo dobře vidět, tak 
jsem si nevšiml, že na kraji sjezdovky byla díra, 
z níž se vyhazoval sníh na sjezdovku. Ona tam 
být neměla, ale já jel velmi rychle a všiml jsem si 
jí pozdě. A zapadl jsem do ní.

Jaký jste měl pocit z kopce, když jste se na něj 
po roce vrátil. Měl jste z něj strach, nebo nao-
pak zavládla radost, že si plníte svůj sen?
Samozřejmě jsem byl rád, že se mi to podařilo, 
ale pocit vítězství jsem úplně neměl. Také jsem 
ale neměl ani totálně nepříjemný pocit, takže 
jsem se na  ten kopec postavil a  sjel jsem ho. 
Nebo spíš ho zbouchal na monoski dolů. 

Že byste se mohl vrátit ke sportu vás prý na-
padlo hned v nemocnici, kdy jste ležel a v te-
levizi šla zrovna paralympiáda…. 
Ano a  já do  té doby vůbec netušil, že vozíčkář 
může lyžovat. A když jsem ho viděl, jak přelézá 
z vozíku na lyže, tak jsem si řekl, když můžeš ty, 
tak já taky. 

Neuvažujete někdy, že byste o paralympiádu 
 zabojoval? 
Ptá se mě na  to spousta lidí, ale mě je jednak 
dva a  padesát let, a  pokud bych se připravo-
val na  paralympiádu, nemohl bych se věnovat 
ostatním aktivitám, které dělám. Ty výkony jsou 
tam někde jinde a musel bych se každý den in-
tenzivně připravovat, a to bych čas nemohl vě-
novat ostatním. To, co dělám, mě naplňuje více.

Takže s paralympiádou jste se už  rozloučil? 
To zase úplně. Byl bych moc rád, když by se 
mi povedlo pomoci někomu jinému, aby se 
na tyto závody dostal. Například jsme nedávno 
měli Den sportovní střelby, kam jsme pozvali 
třicet lidí, zbrojovka zapůjčila zbraně, střelivo 
a  instruktory a hledali jsme střelce, který by jel 
na paralympiádu. Protože tam je nová paralym-
pijská disciplína trap. A tam jsme vybrali tři lidi, 
nad nimiž převezme patronát David Kostelecký, 
bude je trénovat a uvidíme…

Čím vám takzvaně normální lidé – často ne-
vědomky – škodí nebo vadí? 
Na to mám krásný případ, když jsme jeli posled-
ní cestu Křížem krážem severní Evropou a plnili 
sny dětem. Severské země jsou natolik vyspě-
lé, hlavně Dánsko a  Norsko, že jedete–li tam 
na vozíku, tak si vás nikdo nevšimne. Ale jakmile 

přijdete k  obrubníku a  dáte najevo, že pomoc 
potřebujete, hned jsou u vás tři lidé a pomohou. 
Tady to funguje jinak: buď vás okolí nechce vi-
dět nebo naopak je jejich péče přehnaná, kdy 
vás chytají a pomáhají, aniž by věděli jak. Možná 
by bylo lepší se zeptat člověka, zda pomoc ne-
potřebuje anebo vyčkat na okamžik, kdy si o ní 
řekne sám. Lidé ještě neumí s vozíčkáři a  jinak 
postiženými lidmi komunikovat. 

Co nejvíce vadí vám osobně? 
Parkování – to je sytém, který není dotažený, 
když všichni invalidi mají vyhrazená společná 
místa. Přitom člověk s  poruchou sluchu nepo-
třebuje parkovat u  vchodu, klidně pár metrů 
dojde. Naopak člověk na vozíku potřebuje mís-
to jinak uzpůsobit než ti s jiným postižením. My 
potřebujeme více prostoru kolem sebe a spous-
tu jiných věcí, které zde nejsou přizpůsobené.

Jezdíte po Praze městskou  dopravou?
Málokdy. Jak objíždím partnery, najedu přes 
den klidně i  přes sto kilometrů a  hromadnou 
dopravou bych to nezvládl. Není to výmluva, je 
to tak. Nemám problém jet metrem či tramvají, 
jen to nezvládám časově. 

Vyzkoušel jste si tedy, že se sám dostanete 
do tramvaje…
Ano, akorát ne vždy nastoupím nebo vystou-
pím na místě, kde potřebuji. Tyto věci si musím 
dopředu hodně naplánovat. Například jak říká 
mluvčí Tap Tapu Ladislav Angelovič, invalida 
na  Invalidovně nevystoupí. Ale stejný problém 
mají i starší lidé a maminky s kočárkem. Myslíte 
si, že metro je bezbariérové? Mezi nástupištěm 
a vlakem je schůdeček a mezera patnáct až dva-
cet centimetrů. Pokud na tom není vozíčkář fy-
zicky dobře, tak se do vlaku sám nedostane.

A jaká místa jsou v Praze nejpřístupnější? 
Záleží, co koho baví, na co má chuť. Mohu do-
poručit hvězdárnu v  Ďáblicích, která je bezba-
riérová. Anebo já mám velké děti, tak když ony 
jdou na kolečkové brusle, já za nimi jedu na vo-
zíku a  odpichuji se hůlkami. A  na  to je úžasná 
Ladronka. Také bych rád zmínil Staroměstskou 
radnici, kde se dostanete výtahem až nahoru, to 
samé platí pro Žižkovskou věž. 

Za své aktivity jste získal už mnoho cen, jak 
vysoko stojí ta od Prahy 6?
Pro mě to je obrovské vyznamenání. Já tušil 
že ji dostanu a  řeknu to, jak jsem to cítil – ru-
tinní cena. Ale když jsem si pro ni přišel a viděl 
jsem, mezi jak nádhernými lidmi jsem usazený, 
že vedle mě sedí manželka a  příbuzní generá-
la z  druhé světové války, dcera Věry Čáslavské, 
paní velvyslankyně Maroka, tak teprve tam mi 
došlo, jakou má ta cena obrovskou hodnotu, 
jaké je to pro mě vyznamenání a také jaké je pro 
mě zavazující.
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DOPRAVA A VEŘEJNÝ PROSTOR

TRAMVAJE TVOŘÍ PÁTEŘ MĚSTSKÉ 
HROMADNÉ DOPRAVY V PRAZE 
A NA NUTNOSTI JEJICH ROZVO-
JE SE SHODNE JAK MĚSTO, TAK 
 MĚSTSKÉ ČÁSTI. OVŠEM NESHO-
DY MOHOU PANOVAT KOLEM 
TECHNICKÉHO ŘEŠENÍ A TAKÉ 
VÝBĚRU MÍSTA, KUDY KOLEJE 
POVEDOU. TO PLATÍ I PRO JEDNU 
Z KLÍČOVÝCH TRATÍ V PRAZE 6, 
COŽ JE PRO DLOUŽENÍ TRAMVAJE 
DO  SUCHDOLA. 

„V  polovině září proběhlo na  Institutu pláno-
vání a  rozvoje další z  velkých jednání, kdy si 
jednotlivé strany vysvětlují své požadavky 
a  záměry ve  snaze najít společnou shodu,“ 
říká místostarostka pro strategický rozvoj Eva 
Smutná (TOP 09) a dodává, že Praha 6 má vcel-
ku jednoznačné stanovisko: „Vychází z  poža-
davku najít místo pro tramvaj, kde půjde trať 
realizovat, dokáže se vyrovnat jak s  územím 
Podbaby, tak s  přechodem Vltavy, a  to mos-
tem, který povede do  Zoo, eventuálně dále 
do Bohnic. Samostatné téma je kapacita nově 
navržených zastavitelných území, které vznik-
nou podél trati.“ Místostarosta pro územní 
rozvoj Martin Polách (ANO) také prodlouže-
ní jednoznačně podporuje a  dodává: „Nyní 

je potřeba nalézt vhodné uspořádání vedení 
komunikací na  úzkém nábřeží a  celkové ře-
šení uzlu v  Podbabě. Nová výstavba v  Sedlci 
podél tramvaje má opodstatnění. Město by 
ale mělo určit maximální kapacitu a  rozlože-
ní funkcí.“ Podporu má tramvaj i u opozičních 
stran. „Zelení dlouhodobě podporují prodlou-
žení tramvajové trati do  Suchdola, ale žádou-
cí je pouze přiměřená zástavba v  jejím okolí,“ 
dodává Antonín Nechvátal (Zelení).  Podobný 
názor má i předseda kontrolního výboru René 
Pekárek (ČSSD): „Dlouhodobě prosazujeme 
prodloužení tramvaje do Suchdola, a to přede-
vším s  ohledem na  životní prostředí. Tramvaj 
a vybudování kapacitního parkoviště P+R v Su-
chdole umožní výrazné omezení autobusové 
dopravy i počtu aut v Roztocké ulici, Podbabě, 
Jugoslávských partyzánů a přispěje i ke zlepše-
ní na Vítězném náměstí.“

Studie ještě není definitivní
Problémů k  dořešení však zatím zůstává více: 
Jaká by měla být kapacita tratě, s čímž souvisí 
i to, jak zatíží místo přestupu na Vítězném ná-
městí u stanice metra Dejvická. Dále není jasné 
rozložení zastávek během trasy s tím, že v Sedl-
ci vznikne nová obytná zóna pro zhruba čtyři 
tisíce obyvatel s plnou občanskou vybavenos-
tí. A také zda se podaří na konečné v Suchdo-
le vytvořit P+R parkoviště s  kapacitou kolem 

Tramvaj do Suchdola má podporu 

ZASTUPITELSTVO SE NA SVÉM 
ZÁŘIJOVÉM JEDNÁNÍ PŘIHLÁSILO 
K TVORBĚ STRATEGIE MĚSTSKÉ 
ČÁSTI PRAHA 6 K PŘÍSTUPU ZMÍR-
ŇOVÁNÍ DOPADŮ ZMĚNY KLIMATU, 
KTEROU PŘEDLOŽILA MÍSTOSTA-
ROSTKA PRO STRATEGICKÝ ROZVOJ 
EVA SMUTNÁ (TOP 09).
„Praha 6, stejně jako celá republika čelí v  po-
sledních letech zvýšenému počtu extrémních 
projevů počasí souvisejících s měnícím se klima-
tem. Zvyšují se průměrné roční teploty vzduchu, 
intenzita i  délka jejich trvání, přibývají případy 
přívalových dešťů a následných bleskových po-
vodní, které se střídají s obdobím sucha. V této 
situaci již dlouhodobě chybí možnost či povin-
nost lépe pracovat se zelení a hospodařit se sráž-
kovými vodami,“ konstatuje místostarostka.

Praha 6 vyzvána jako pilotní městská 
část k projektu 
Klimatické změny nutí městskou část vyhodno-
tit veškerá možná opatření, která jí do budouc-

na zajistí zmírnění negativních zdravotních 
dopadů, a  tím zvýšení kvality života obyvatel, 
především v  hustě zastavěné části města Bu-
beneč a Dejvice. Jde například o výsadbu rost-
lin, které svým výparem a poskytováním stínu 
ochlazují své okolí, a  zároveň chrání typický 
zelený charakter čtvrti. „Vzhledem k  tomu, že 
naše městská část je velmi různorodá, jsou zde 
vilové oblasti, bloková zástavba, řada vodních 
toků, mnoho parků či masiv Šárky, považovala 
jsem za velmi důležité, abychom se na tvorbě 
budoucí strategie podíleli.  Nedostatky v záko-
nech si dlouhodobě uvědomujeme, a tak jsme 
okamžitě zareagovali na  schválený Strategic-
ký dokument hlavního města, který navazu-
je na  dokument vládní, který věřím, že hodlá 
navržená opatření uzákonit. Magistrát nám 
umožnil podílet se, jako pilotní městská část, 
na  přípravě Implementačního plánu, který 
bude navrhovat a zavádět příslušná opatření,“ 
vysvětluje Eva Smutná a dále uvádí, že vytvoře-
ní adaptační strategie Prahy 6, bude vycházet 
ze vzájemné spolupráce odborů a  jednotli-
vých komisí – strategické, životního prostředí, 

Opatření proti extrémům v počasí  

jednoho tisíce aut, aniž by docházelo k zácpám 
na silnicích v okolí. Naopak u některých spor-
ných bodů už byla nalezena dohoda a lze tedy 
říct, že tramvajová smyčka na  Podbabě velmi 
pravděpodobně zůstane. Jednání však i  na-
dále probíhají, a  studie stále nemá definitivní 
 podobu. 

Foto: Archiv DPP
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DOPRAVA A VEŘEJNÝ PROSTOR

VŠEOBECNĚ PLATÍ, ŽE PROTIHLU-
KOVÉ ZDI DO VNITŘNÍHO MĚSTA 
A JEHO OBYTNÝCH ČÁSTÍ ROZ-
HODNĚ NEPATŘÍ. 

Bohužel dopravní situace v Praze 6 je natolik 
složitá, že její zachování podél Bělohorské uli-
ce je nutností.  Pro její zachování jsou i oby-
vatelé žijící v  bytových domech, které zeď 
chrání před nadměrnou zátěží. „V  současné 
době probíhají jednání s  hlavním městem, 
kde v  rámci zachování této zdi požadujeme 
nejen její rekonstrukci, ale také ozelenění 
popínavým druhem, který bude stálezelený 

a zajistí celoročně pohlcování prašnosti i hlu-
ku,“ říká místostarostka pro strategický rozvoj 
a  památkovou péči Eva Smutná (TOP 09). 
A zdůrazňuje, že radnice Prahy 6 stále využí-
vá všech kroků, vedoucích k  výstavbě silnič-
ního okruhu, který odlehčí páteřním ulicím 
jako jsou Karlovarská - Bělohorská, Jugosláv-
ských partyzánů či Evropská. „Teprve potom 
budeme moci podél nich opět vytvářet pří-
větivý veřejný prostor jaký si tyto ulice, které 
jsou městskými obytnými třídami, zaslouží. 
Tedy s  vybaveností, s  plochami zeleně pro 
 krátkodobou rekreaci obyvatel a  hlavně bez 
bariér,“ dodává.

SÍDLIŠTĚ ČERVENÝ VRCH JE JED-
NO Z NEJVĚTŠÍCH A NEJSTARŠÍCH 
V PRAZE 6. JEHO PŘIROZENÉ CENT-
RUM KOLEM OBCHODNÍHO DOMU 
ŠÁRKA ČEKÁ ZÁSADNÍ PŘEMĚNA. 

Přirozeným centrem celé lokality je právě ob-
chodní dům Šárka, ve  kterém se nachází Billa 
a další služby. Vysoké paneláky s byty doplňují 
nízké horizontální stavby, do nichž už při vzniku 
sídliště byly umístěny provozy občanské vyba-
venosti. Na  takzvaném Červeňáku tedy kromě 
Šárky slouží přes ulici také bývalý klub Drancy 
a o kus dále KFC, původně Včela. Ovšem už při 
výstavbě Kladenské ulice, po  které původně 
jezdily tramvaje, bylo založeno jakési náměstí 
právě na úrovni ulice K Lánu, které příčně pro-
pojovalo rovnoběžné ulice Na  Dlouhém lánu, 
Kladenská, Africká a  Evropská. Na  jižním konci 
je tento veřejný prostor zakončen ZŠ Na Dlou-
hém lánu, a na opačné severní straně se nachází 
právě obchodní dům Šárka.
Dnes je toto přirozené centrum sídliště velmi 
zanedbané. Zastaralé objekty dispozičně nevy-
hovují a jejich okolí nevytváří příjemný městský 
parter. Vlastník objektu Billy (společnost CPI) má 
zájem na kompletní přestavbě centra. Přiléhající 
pozemky ovšem patří magistrátu a některé jsou 
svěřeny Praze 6.  „Rádi bychom využili souběhu 
záměrů a  s  investorem spolupracovali na  nové 
podobě tohoto důležitého místa,“ komentuje 
situaci místostarosta Martin Polách (ANO) zod-
povědný za  územní rozvoj a  veřejný prostor. 
„Dovedu si představit, že nová stavba bude kon-
cipována jinak, nebo v jiné poloze, pokud se tím 
vytvoří lepší pobytové plochy pro obyvatele,“ 
dodává. Společný postup by mohl přinést mimo 
jiné například i  podzemní stání sloužící stávají-
cím rezidentům. 

Lepší využití plochy 
Město a  developer musejí při přestavbě  po-
stupovat společně, jinak by nový objekt stál 
striktně na  pozemcích vlastníka a  okolí by se 
dalo upravovat pouze ve  stávajícím rozvržení, 
které nevyužívá potenciál místa. Velkou část 
prostranství před Šárkou dnes zabírá parko-
viště a  jakási odstavná plocha. Jižní svah pod 
obchodním domem tvoří prostory pro zá-
sobování. Právě toto místo orientované do klid-
nějšího údolí a zástavby by ale mohlo být vyu-
žito mnohem lépe. Podle místostarosty Polácha 
je zásadní propojit horní část centra s veřejným 
prostorem kolem ulice K  Lánu. Ve  svahu mezi 
ulicemi Africká a Kladenská se nachází oprave-
ný parčík, který je ovšem pouze uveden do pů-
vodního stavu po výstavbě prodloužení metra 
A. Bariérový výstup po  schodištích není kom-
fortní pro starší obyvatele a maminky s kočárky. 
Rekonstrukce parku byla celkově pro vedena 
dost ledabyle. 
Jižní polovinu navíc trápí nevyjasněné majet-
kové vztahy mezi státem, městem a restituenty, 
kterým byly tyto veřejné plochy vráceny, a pro-
bíhají zde soudní spory. „Vím, že investor začíná 
pracovat na návrzích, ale je to předčasné. Nejpr-
ve musíme udělat průzkum mezi lidmi, stanovit 
si priority města a najít shodu na zadání. Až poté 
můžou  architekti navrhovat,“ shrnuje Martin Po-
lách, který nyní připravuje proces participace 
s občany. 
Dotazování na místě by mělo proběhnout kon-
cem listopadu tohoto roku. Přímo na místě bude 
umístěn informační stánek, ve  kterém budou 
lidé moci sdělit své podněty. Navazovat pak 
bude anketa, kterou budou moct vyplnit všichni 
obyvatelé sídliště Červený vrch a  okolí Kladen-
ské ulice.

Protihluková zeď na Malém Břevnově 

Proměna centra Červený Vrch

Rada hlavního města schválila v  červenci 
2017 dokument Strategie adaptace hl. m. 
Prahy na  klimatickou změnu a  přípravu 
Implementačního plánu hl. m. Prahy 2018 
– 2019. Tento dokument navazuje na  do-
kument vládní, který byl schválen v  roce 
2015.
V  úvodních částech dokumentu se uvádí, 
že Praha 6 patří mezi oblasti, které jsou 
ohroženy efektem tepelného ostrova měs-
ta v souvislosti se zvyšujícími se teplotami 
a vlnami horka. Vzhledem k dalším očeká-
vaným dopadům klimatických změn, jako 
jsou přívalové deště a  následné bleskové 
povodně střídající se s obdobím sucha, je 
nutno řešit lepší hospodaření se srážkový-
mi vodami.  Pro zmírňování dopadů klima-
tické změny je žádoucí, aby Praha 6 navrh-
la a zavedla opatření, které pomůžou např.: 
  zmírňovat dopady zvýšených teplot, 

vln veder a tepelného ostrova – tedy 
budovat zelené střechy, zelené fasády, 
vysazovat uliční zeleň a podobně

  zlepšit hospodaření se srážkovými vo-
dami  – zajistit vsakování a zachycování 
srážek v místě jejich dopadů a následné 
vodu vy užívala pro zalévání vegetace

  prosazovat a zvyšovat požadavky 
na energetickou úspornost budov

  zlepšit připravenost v oblasti krizového 
řízení v důsledku klimatických změn

  zlepšit podmínky Prahy 6 v oblasti 
udržitelné mobility. 

územního rozvoje, dopravy a  dalších, napříč 
celou radnicí. „Strategie by neměla zůstat 
na papíře a doufáme, že bude řádně projedná-
na v příslušných komisích radnice. Praha 6 má 
tu výhodu, že je ochlazována spoustou zele-
ně. O  tu ale může postupně přijít - například 
kontinuálním zastavováním zelených ploch,“ 
konstatuje Karolína Brabcová (Zelení) a dodá-
vá, že „podpora vzniku nových parků,  veřejné, 
zejména tramvajové a železniční dopravy, pěší 
a  cyklodopravy nebo vznik nových malých 
vodních ploch, ozelenění střech veřejných bu-
dov, podpora elektromobility či sdílení aut jsou 
opatření, které by měla radnice urychleně inici-
ovat. Současné kroky jdou bohužel často proti 
této strategii. Například neustálý tlak na vznik 
nových velkokapacitních páteřních komunika-
cí nás posouvá zpět do osmdesátých let minu-
lého století, kdy o klimatické změně vědělo jen 
pár zasvěcených odborníků.“
Dokument byl v zastupitelstvu schválen 37 hla-
sy napříč všemi politickými stranami. Zapojit 
se může i  veřejnost, a  každý zajímavý nápad, 
námět, připomínku nebo zkušenost, neváhejte 
poslat na adresu esmutna@praha6.cz.
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KULTURA, SPORT A VOLNÝ ČAS

NA ÚZEMÍ MĚSTSKÉ ČÁSTI PRAHA 6 
SE NACHÁZÍ 94 DĚTSKÝCH HŘIŠŤ. 
NĚKTERÁ JSOU ZAŘÍZENA POUZE 
HERNÍMI PRVKY, JINÁ FUNGUJÍ 
JAKO SOUČÁST SPORTOVIŠŤ NEBO 
FITNESS HŘIŠŤ. 
Většina dětských hřišť je oplocena nejen proto, 
aby se chránilo jejich vybavení, ale především 
aby vznikl relativně bezpečný prostor pro děti. 
Nově městská část zajistila ostrahu další deseti 
míst. „Všechna hřiště jsou vybavena návštěvními 
řády s pokyny pro jejich užívání a také informací, 
pro jak staré děti jsou herní prvky určeny. Uživa-
telé tam najdou i instrukce, jak je používat a jak 
se na dětském hřišti chovat,“ říká Roman Mejstřík 
(ANO), radní  pro dopravu a životní prostředí.

Rekonstrukce Čtyřlístku 
„V  loňském roce byla upravována sportoviště 
v  ulici Anastázova. V  letošním roce proběhla 

kompletní rekonstrukce dětských hřišť Čtyř-
lístek a  Brunclíkova, v  nejbližších dnech bude 
zahájena rozsáhlá rekonstrukce skateboardové-
ho parku,“ vyjmenovává Roman Mejstřík. Dále 
budou zadány dílčí opravy povrchů sportovišť 
na fotbal a petanque, doplní se zařízení dětské-
ho hřiště a proběhnou sadové úpravy prostoru 
v ulici Pod Ořechovkou. Zvýšit komfort na hřiš-
tích a sportovištích má také budování veřejných 
toalet. V letošním roce bude realizována stavba 
WC v areálu Baba, příští rok v parku s dětským 
hřištěm Maxe van der Stoela, jejíž projektová 
příprava právě probíhá. Dále je připravován pi-
lotní projekt využití upravených mobilních WC 
na vybraných dětských hřištích a sportovištích. 

Revizní kontroly každý rok 
Dětská hřiště a sportoviště spravuje odbor do-
pravy a životního prostředí. Po celý rok na hřiš-
tích provádí pravidelný úklid, vyvážení odpad-
kových košů, kosení trávy, na  podzim hrabání 

listí a  podobně. Nad rámec této běžné údržby 
jsou zajišťovány i další práce, které vedou ke zvý-
šení bezpečného užívání hřišť. Každý rok pro-
bíhají revizní kontroly, na  jejichž konci je vždy 
sepsán protokol o  provedení revize, kde jsou 
podrobně zaznamenány všechny technické ne-
dostatky a podle jejich výsledků se také zadávají 
opravy jednotlivých zařízení. Stav dětských hřišť 
je současně průběžně kontrolován pracovníky 
oddělení městské zeleně a pracovníky oddělení 
inspekce, takže opravy jsou prováděny i během 
roku podle aktuální potřeby a zjištěného stavu.  
Každý rok na jaře se provádí kompletní výměna 
písku ve všech pískovištích, překopání a vypletí 
dopadových ploch či doplnění písku do dopa-
dových ploch. Prováděny jsou také běžné opra-
vy herních prvků nebo celých sestav, v případě 
jejich totálního poškození  dochází k  výměně 
za nové. Každoročně jsou vytipovávána dětská 
hřiště, u  nichž je potřebná kompletní rekon-
strukce nebo nová místa, kde se dětská hřiště 
nebo sportoviště budují. „Za tragický však pova-
žuji při revitalizaci hřišť postup, který se uplat-
nil na Ořechovce a při rozšiřování bruslařských 
drah na Ladronce, kde teprve aktivita místních 
zabránila nesmyslným investicím a  zachování 
charakteru obou území,“ dodává Antonín Ne-
chvátal (Zelení).

V SOBOTU 9. ZÁŘÍ SE USKUTEČNIL 
16. ROČNÍK LADRONKA FESTU, 
NEJVĚTŠÍHO FESTIVALU VOLNÉHO 
ČASU VE STŘEDNÍ EVROPĚ.  

Letošní ročník navštívilo osm až deset tisíc ná-
vštěvníků, na  jejich  bezpečnost dohlíželo 25 
policistů PČR z Břevnova, 29 strážníků Městské 
policie Prahy 6, jednotka dobrovolných hasičů 
Lysolaje a lékařskou službu zajišťovala Asociace 
samaritánů České republiky. Vzhledem k tomu, 
že šlo o  akci zaměřenou na  děti a  mládež byl 
Ladronka Fest 2017 opět striktně bezalkoho-

lový. „Díky přijatým bezpečnostním opatřením 
a perfektní spolupráci všech zúčastněných slo-
žek integrovaného záchranného sboru  se celá 
akce obešla bez vážnějších komplikací a nebylo 
nutno řešit žádný případ související s  požívá-
ním alkoholu či jiné návykové látky,“ říká radní 
pro bezpečnost Zdeněk Hořánek (ANO).  Orga-
nizátoři a záchranáři byli připraveni i na možné 
případy zatoulaných dětí, a tak jediný ztracený 
chlapec byl do deseti minut od nahlášení v po-
řádku předán svým rodičům. O  Ladronka Fest 
je stále větší zájem jak ze strany návštěvníků, 
tak vystavovatelů. „Za gesci bezpečnosti mohu 

slíbit, že uděláme vše pro to, abyste si ho příští 
rok mohli opět užít v klidu a bezpečí,“ dodává 
Zdeněk Hořánek, dodává radní. 

Rekonstrukce dětských hřišť 

Ladronka Fest bez komplikací 

15. října se uskuteční 9. ročník soutěže Bezpečně 
Prahou 6. Do akce se mohou zapojit  všichni dr-
žitelé řidičského průkazu skupiny B. Přihlášky se 
podávají na místě, a to ve vstupním atriu Staveb-
ní fakulty ČVUT Praha od 9.30 do 10 hodin. Tam 
proběhne přejímka a účastníci dostanou propo-
zice s plánkem trasy a další informace. Start prv-
ní posádky je po desáté hodině. Akci organizuje 
Autoklub České republiky, spolupořadateli jsou 
Regionální pracoviště BESIP pro Prahu a Obvod-
ní ředitelství městské policie Prahy 6. Více infor-
mací lze získat na na www.aoscz.info. 

Bezpečně Prahou 6
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TENIS – NÁBOR
SK Aritma Praha 

Schůzka s rodiči 
dětí 4–7 let 

4. 4. v 18:00 
na tenisových 

KULTURA, SPORT A VOLNÝ ČAS

RITUÁLY KOLEM BARBECUE Z CELÉHO SVĚ-
TA I PŘEKVAPIVĚ BOHATÝ VESMÍR VEGAN-
SKÝCH CHUTÍ. PÁLENKY, KOŘALKY A DESTI-
LÁTY VŠEHO DRUHU A ODHALENÍ TAJEMSTVÍ 
MOLEKULÁRNÍHO SVĚTA OVOCE A BYLIN. 

To vše zjistíte, zažijete a především ochutnáte 28. října při Food 
Film Festu v Národní technické knihovně. „Návštěvník najde v nejnověj-
ších filmových dokumentech nejen pastvu pro oko a ucho, ale i možnost 
dotknout se poznávaného hmatem, čichem a chutí. To, jak víme už od Ko-

menského, je nejlepší způsob, jak se něco dozvědět. A kde jinde by 
se takové věci měly dít, než v Národní technické knihovně, v Kampu-
su Dejvice a mezi vysokými školami, a s kým jiným, než s nejpovola-

nějšími odborníky z těchto špičkových vědeckých institucí,“ říká Petr 
Alexander, duchovní otec  festivalu. Osobnosti, celý program i mož-
nosti registrace na letošní Food Film Fest naleznete  na webových 
stránkách a na Facebooku. Všechny projekce a diskusní panely jsou 
zdarma, ceny ochutnávek a degustací návštěvníci naleznou u regis-

tračních formulářů na www.foodfilmfest.cz. 
Food Film Fest je programovou sekcí Life Sciences Film Festivalu, 

jehož sedmý ročník začíná na České zemědělské univerzitě začíná 
16. října. Nabídne filmové pohledy do širokého spektra věd o životě, 

od půdy přes faunu a floru či životní prostředí až po ekonomiku. Nejno-
vější soutěžní filmové dokumenty, diskusní panely a doprovodný program, 
to vše návštěvníci najdou na www.lsff.cz.

Festival pro všech pět 
smyslů v NTK  

Jiří Škorpík v divadle Spejbla 
a Hurvínka 

Vůně Ománu na trzích

Hudební skladatel, aranžér, multiinstrumentalista a  zpěvák Jiří Škorpík, za-
kladatel vokálního seskupení 4TET vystoupí v  pátek 13. října od  19 hodin 
na sólovém koncertu v Divadle Spejbla a Hurvínka. Hosty večera budou Jiří 
Korn, Tomáš Savka, Martin Klásek a Alenka Průchová. Jiří Škorpík je autorem 
scénické hudby k takřka dvou desítkám filmů, seriálů, pohádek a muzikálů, 
úzce a dlouhodobě spolupracuje i s Divadlem Spejbla a Hurvínka. Složil také 
hudbu k celovečernímu filmu Hurvínek a kouzelné muzeum.

Farmářské trhy na Kulaťáku a Festival ambasád Food and Culture před-
staví návštěvníkům ománskou kuchyni. „V  sobotu 14. října hostíme 
na trzích farmu Sheika Ziyada z Barky,“ říká za organizátory Pavel Šťast-
ný. V nabídce budou typické produkty této farmy, tedy exotické ovo-
ce a zelenina, koření, med a zákusky vyrobené z medu. Menu připraví 
kuchař Stephen Senewiratne, který pochází ze  Srí Lanky a  dnes vaří 
v restauraci Red Pif, která je partnerem projektu. Návštěvníkům připra-
ví oblíbená ománská jídla. V dětském koutku bude program Ománská 
farma v rámci projektu Malý farmář. Program bude bilingvní. Akce se 
koná v rámci Týdne ománské kultury v ČR, pořádaným Česko – omán-
ským výborem Hospodářské komory ČR. Festival ambasád prezentoval 
na trzích v letošním roce gastronomii a kulturu 33 zemí z celého světa. 
Omán je ale atypická země, která nemá v ČR ambasádu stejně, jako Čes-
ká republika nemá ambasádu v Ománu. 

Příběhy země
Od 6. do 12. října se koná v Kině Dlabačov a na několika dalších mís-
tech v Praze festival Příběhy země. Jde o mezinárodní projekt, který 
nabídne dokumentární filmy, přednášky s  osobnostmi, besedy s  fil-
movými tvůrci, výstavy a doprovodné akce pro děti i dospělé o udr-
žitelné budoucnosti života na této planetě. Více informací a aktuální 
program naleznete na www.pribehyzeme.cz.

Nesedím, sousedím  
Spolek Nesedím, sousedím, který sídlí na rohu Anastázovy 
a Sartoriovy ulice v Břevnově připravil bohatý podzimní 
program, určený jak pro rodiče s dětmi, tak seniory, i širokou 
veřejnost. 
Každé všední dopoledne zde probíhá klub pro rodiče s dětmi, úterní 
odpoledne je věnováno  divadelní dílně Nepořádné dítě, kterou po-
vede divadelní režisérka Magda Stojowska. K tomu jednou měsíčně 
probíhá promítání pohádky z diáků. V klubu se schází i dětský flétnič-
kový orchestr Fú fú band, připravuje se pilates pro rodiče s hlídáním 
dětí. Seniorům se prostor otevírá v  pondělí, ve  středu a  ve  čtvrtek, 
vždy od 13 do 17 hodin. V této době zde budou probíhat různé kurzy, 
například počítačová iKavárna, dva druhy zdravotního cvičení, čte-
nářský kroužek, výtvarka a podobně. Během podzimu dojde i na ko-
mentované procházky městem, různé přednášky o zdraví a také au-
torské dokumentární divadlo tvořené lidmi dříve narozenými.
Všichni bez ohledu na věk či počet dětí jsou pak zváni i na další akti-
vity,  třeba pravidelné sousedské večeře ve středu v 18 hodin, s nimiž 
je vždy spojeno promítání, workshopy a různé dílny. 
Kompletní program najdete na stránkách: www.nesedimsousedim.cz.
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SPOLKY A OBČANSKÉ INICIATIVY

Rekonstrukce parku a hřiště, o kterou místní nestojí

Stránka spolků a občanských iniciativ Prahy 6
Tato stránka publikuje soukromé názory zástupců spolků činných v Praze 6. Příspěvky zasílejte na spolky-redak-
ce@praha6.org. Archiv a plné verze článků na praha6.org. Texty nevyjadřují postoje MČ, odpovídají za ně pode-
psané spolky a iniciativy. 

Na  místě bývalé telefonní ústředny u  Kulaťáku 
zeje velká jáma obehnaná ohradou. Vzniká zde 
tzv. TELEHOUSE, další administrativní centrum 
s plochou cca 25 000 m2 kancelářských prostor, 
s  6 nadzemními a  5 podzemními patry. Podle 
vyjádření M. Skorkovského ze společnosti bpd 
developement bude přízemí nové budovy slou-
žit také občanům Prahy 6. I v řízeních Úřadu MČ 
Praha 6 je stavba TELEHOUSE opakovaně ozna-
čována za stavbu ve „veřejném zájmu“. Můžeme 
doufat, že se nedočkáme podobného využití 
komerčních prostor jako je např. prodej luxus-
ních automobilů v sousední PPF Gate. Zatím se 
však bohužel zdá, že je zájem veřejnosti v sou-
vislosti s touto stavbou opomíjen. 
Nejzávažnější skutečností je, že v  březnu 2017 
padla výstavbě za oběť veškerá zeleň, která tele-
fonní ústřednu obklopovala a která – byť neudr-

žovaná, ať již záměrně nebo neúmyslně – měla 
nezpochybnitelný ekologický, estetický a  ze-
jména zdravotní význam pro obyvatele Prahy 6. 
K vykácení zeleně přitom došlo bez potřebného 
povolení Odboru dopravy a  životního prostře-
dí MČ P6. Ohledně kácení probíhalo na  tomto 
odboru řízení, z  jehož průběhu bylo zřejmé, že 
v okolí připravované stavby není možné umístit 
odpovídající tzv. „náhradní výsadbu“, jak požadu-
je zákon o ochraně přírody a krajiny – tedy zeleň, 
která by zmírnila dopady vykácení původní zele-
ně. Stavebník však na konečné rozhodnutí úřadu 
nečekal a  všechnu zeleň vykácel bez povolení. 
Zda za tento nelegální postup bude uložena po-
kuta a v jaké výši a zda se občané Prahy 6 dočkají 
vysazení náhradní výsadby, zatím úřad nerozho-
dl. Určitě však bude zásadní, jak se k takovému 
postupu naše městská část postaví, zda o  tom 
bude informována veřejnost a  jaký signál tím 
radnice Prahy 6 vyšle dalším investorům.
Obdobné nesrovnalosti provázejí i  samotné 
stavební řízení. Například podmínkou zahájení 
stavby podle vydaného stavebního povolení 
byla právě existence rozhodnutí o povolení ká-
cení, to však dosud vydáno nebylo a stavba je 
přitom v plném proudu… 
Bylo by namístě, aby radnice Prahy 6 zasáhla 
a hájila ve prospěch svých občanů zájem na za-
chování zdravého životního prostředí, charakte-
ru lokality, kvality života oproti zájmům deve-
loperů. Je zarážející, že v tomto i v podobných 
případech tuto roli musí přebírat spolky nebo 
jednotliví občané.
I. Vočková, spolek Via Praha 6

Letem světem
Další krok k zániku vil na Špejcharu – z bez-
pečnostních důvodů byla otlučena omítka.  
  Místem s častými nehodami se stává roh 
Zavadilovy a  U  Dejvického rybníčku. Co 
takhle vrátit původní dopravní značení?  
Po  zavedení pruhu pro autobusy na  Bělo-
horské dramaticky vzrostl provoz v  okolní 
zástavbě Malého Břevnova a Bílé Hory, kde 
řidiči hledají objezdové trasy. Bude doprava 
v  této chráněné památkové oblasti nějak 
regulována?   Po stížnostech na nefunkční 
opatření na  zklidnění ulic Sestupná a  Peli-
kánova přibyla na zemi namalovaná značka 
s  třicítkou. Pomůže ukáznit řidiče?   De-
molice vily na Petřinách, které ministerstvo 
odmítlo přiznat památkovou ochranu, se 
oddaluje. Sousedé se odvolali proti vyda-
nému demoličnímu výměru.   Část poto-
ka Brusnice v  Břevnově vykoukne z  trubek 
na povrch. 
Tipy pište na spolky-redakce@praha6.org
J. Koňaříková, J. Škvor, L. Špičáková, T. Černý 

Budoucnost zahrádkové osady Jenerálka
Zahrádkářská osada Jenerálka byla založena 
v roce 1965 územním rozhodnutím hl. m. Prahy 
na 20 hektarech původních polí a pastvin při uli-
ci Na Pučálce, které byly vyňaty ze zemědělské-
ho fondu z  důvodu jejich neobdělavatelnosti. 
Stavební odbor Prahy 6 v r. 1967 vydal stavební 
povolení pro výstavbu osady a kolaudační roz-
hodnutí pro jednotlivé zahradní chatky. Zaklá-
dající členové s velikým úsilím, z vlastních zdro-
jů a díky stovkám brigád vybudovali nezbytné 
vodní hospodářství i elektrifikaci osady. V rám-
ci restitucí po  r. 1989 původní sedláci obdrželi 
náhradní pozemky. Vydání 60 % pozemků řádu 
premonstrátů bránila absence zákona o vyrov-
nání státu a církve, nyní jsou pozemky ve správě 
státu. Majetkově nevyřešeny zůstaly cca 2 ha, 
jejichž vlastníci odešli v r. 1936 do Ameriky. 

Na  pozemku se nachází 46 zahradních chati-
ček. Vlastníci těchto řádně povolených a  zko-
laudovaných chatek dostávají dnes rozhodnutí 
soudu o  odstranění údajně neoprávněných 
staveb, neboť pozemek od amerických dědiců 
koupila firma, která má s  pozemky své zámě-
ry. Menšinovým vlastníkem je hlavní město 
Praha, se svěřenou správou MČ Prahy 6, která 
se při právních sporech k problému nevyjadřu-
je. Aktuálně probíhá veřejná podpisová akce, 
ve které žádáme MČ P6 o projednání zachování, 
rozvoje a řešení právních vztahů v Zahrádkové 
osadě Jenerálka z. s. Očekáváme, že městská 
část dodrží svůj postoj deklarovaný v usnesení 
Zastupitelstva č. 438/2014 o  zachování osady 
jako celku. 
I. Kusá Lišková, Družstvo Pučálka

Na  Kulaťáku zakvílely koncem srpna motorové 
pily. Pracovníci Sadovnického a  zahradnického 
servisu, najatí ÚMČ Praha 6, celkem brutálně 
ořezali jírovec a  lípu před hotelem DAP, údaj-
ně prováděli tzv. „bezpečnostní ořez“. Navíc si 
k tomu zvolili nejméně vhodný termín pozdní-
ho léta, kdy dopady do  vitality stromu mohou 
být fatální. Zcela zdravé vícekmenné stromy tak 
byly nenávratně zničeny. Ořezány byly zdravé 
živé bohatě olistněné větve, bez známek hnilo-
by. Jak je možné, že byly porušeny veškeré arbo-
ristické zásady i zákon o ochraně přírody?
J. Škvor, Praha 6 ztrácí tvář

Motorovky 
na Kulaťáku 

Kvůli stavbě Telehouse padlo mnoho 
vzrostlých stromů. Bez náhrady.

Dvakrát měř – jednou řež 

TELEHOUSE pro 
občany? 
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Z úřední desky
UMÍSTĚNÍ VELKOOBJEMOVÝCH 
 KONTEJNERŮ V ROCE 2017
VOK bude přistaven v  určeném termínu pouze 
na max. 4 hodiny.

● Po  celou dobu odborná obsluha bude mo-
nitorovat jeho naplňování odpadem, evidovat 
počty návozů a zodpovídat za čistotu vysbírané-
ho odpadu.
● VOK je určen pouze pro občany hl. m. Prahy.
Akci zajišťuje a  hradí odbor ochrany prostředí 
MHMP z rozpočtu hl. m. Prahy (z paragrafu pre-
vence vzniku odpadů), kontakt na jeho pracovní-
ka je Ing. Janda, tel. 236 004 263. 

DO KONTEJNERU LZE ODKLÁDAT:
Starý nábytek, koberce a linolea, zrcadla, umyva-
dla, vany a WC mísy, staré sportovní náčiní, auto-
sklo a kovové předměty.

DO KONTEJNERU NELZE ODKLÁDAT:
Do  kontejneru je zakázáno odkládat živnos-
tenský odpad, nebezpečný odpad (např. au-
tobaterie, zářivky, barvy, rozpouštědla, motorové 
oleje a  obaly od  nich), bioodpad (tzn. veškerý 
rostlinný odpad), stavební odpad, dále pak pneu-
matiky, elektrospotřebiče, televizory a PC moni-
tory, počítače, lednice, mrazáky a sporáky.

Další informace získáte na  telefonním čísle 
220 189 402 (Jana Drechselová–ÚMČ Praha 6),
tel. 236 004 263 (Ing. Janda MHMP). 

Z ÚŘEDNÍ DESKY

Upozorňujeme na výběrová řízení na pronájem bytů, která jsou 
průběžně zveřejňována na úřední desce, kde lze najít bližší informace 
(podmínky  výběrového řízení včetně přihlášky a kontaktů na správce, 
který zajišťuje  prohlídky bytů)

Prodej nebytových jednotek
formou výběrového řízení, bližší informace budou zveřejněny  
do 15. 10. 2017 na www.praha6.cz /úřední deska

Bělohorská 1681/62 – NJ č. 1681/402, prodejna – pekárna,  
105,70 m², 1. NP
Bělohorská 1404/56 – NJ č. 1404/401, prodejna, 36,30 m², 1. NP
Nad Kajetánkou 1415/1A – NP č. 321, ateliér, 41,56 m², 1. PP
Nad Kajetánkou 1402/3A – NP č. 1402/322, ateliér, 36,07 m², 1. PP
Studentská 541/1 – NP č. 582/1, parkovací stání č. 1, 17,50 m², 1. PP
Zelená 1570/14 – NJ č. 1570/305, garáž č. 905, 19,40 m², 1. PP, SNEO
Banskobystrická 2080/1 – NJ č. 2080/321, garáž č. 18, 17,00 m², 1. PP

4. 10. od 16.00 do 20.00 hod.

Sušická x U Hadovky

Kozlovská x Na Karlovce

5. 10. od 16.00 do 20.00 hod.

Na Kuthence x Na Čihadle

Šárecká x Na Pískách

Krohova x Nad Lesíkem

9. 10. od 16.00 do 20.00 hod.

Na Ostrohu x Průhledová

Na Klimentce x Na Míčánce

Na Ostrohu x Fragnerova

10. 10. od 16.00 do 20.00 hod.

Na Fišerce x Na Špitálce

Zengrova x Na Kvintusce

Kolejní x Zelená

11. 10. od 16.00 do 20.00 hod.

Koulova x Čínská

Studentská x Zikova

12. 10. od 16.00 do 20.00 hod.

Šárecká x Mydlářka

Kladenská x Nad Tratí

16. 10. od 16.00 do 20.00 hod.

Africká x Alžírská

Africká x Etiopská

Kladenská x K Lánu

17. 10. od 16.00 do 20.00 hod.

Africká x Kamerunská

Arabská u gymnazia

Tobrucká – parkoviště

18. 10. od 16.00 do 20.00 hod.

Nad Šárkou x Na Beránce

Horoměřická x Vostrovská

Arabská x Egyptská

19. 10. od 16.00 do 20.00 hod.

Nad Šárkou x Na Kuthence

Vostrovská x Na Pernikářce

Soborská proti č. 32 u dětského hřiště

23. 10. od 16.00 do 20.00 hod.

Horoměřická x K Vršíčku

V Šáreckém údolí před č.84/1444

V Šáreckém údolí – Žežulka

24. 10. od 16.00 do 20.00 hod.

V Šáreckém údolí – V Podbabě

V Sedlci proti č. 9/23

Kladenská x nám. Bořislavka

25. 10. od 16.00 do 20.00 hod.

Dělostřelecká x Slunná

Dělostřelecká x Spojená

U Dejvického rybníčku x Na Rozdílu

26. 10. od 16.00 do 20.00 hod.

Cukrovarnická x U Laboratoře

Macharovo nám.

30. 10. od 16.00 do 20.00 hod.

Sibeliova x Na Hubálce (před zeď č.23)

Pod Novým lesem x Nový lesík

Cukrovarnická x V Průhledu

31. 10. od 16.00 do 20.00 hod.

U Vojenské nemocnice x U III.baterie

Na Bateriích u č. 27

Ve Střešovičkách x Pod Andělkou

1. 11. od 16.00 do 20.00 hod.

Radimova u nákupního střediska

nám. Před Bateriemi x U V.baterie

Na Petřinách x Křenova

2. 11. od 16.00 do 20.00 hod.

Na Petynce (proti bývalému autobazaru)

Střední x Pod Petřinami

Úředník/úřednice; sjednaný druh práce sociální pracovnice/sociální pra-
covník. Úplné znění výběrového řízení je zveřejněno na  úřední desce 
ÚMČ Praha 6 a na webových stránkách www.praha6.cz v rubrice volná 
pracovní místa. Přihlášku, která je přiložena k Oznámení o vyhlášení vý-
běrového řízení na webových stránkách, s požadovanými doklady je nut-
no doručit nejpozději dne 13. 10. 2017 v podatelně Úřadu městské části.  
Nabízíme:  
Pracovní poměr na dobu neurčitou; pružné rozvržení pracovní doby.  
Benefity: 5 týdnů dovolené, dny zdravotního volna, příspěvek na stravo-
vání formou stravenek, další zaměstnanecké výhody. 
Požadujeme : 
– vysokoškolské vzdělání v  bakalářském studijním programu zaměře-
ném na sociální práci, sociální politiku, sociální pedagogiku, sociální péči, 
sociální patologii, právo nebo speciální pedagogiku, nebo vyšší odbor-
né vzdělání v oborech vzdělání zaměřených na sociální práci a sociální 
pedagogiku, sociální pedagogiku, sociální a humanitární práci, sociální 
práci, sociálně právní činnost, charitní a sociální činnost 
– vítána znalost nebo orientace v zák. č. 359/1999 Sb., o sociálně-právní 
ochraně dětí, zák. č. 108/2006 Sb., o sociálních službách 
– praxe v sociální oblasti vítána. 

Výběrové řízení městské části Praha 6
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POSILOVNA, SAUNA, SOLARIUM,
AEROBIC, PILATES, YOGA, ZUMBA
CARDIO, FUNKČNÍ, KRUHOVÝ TR.

BUĎTE I VY NAŠÍM 
ČLENEM VÝHODNĚ 

KOULOVA 15, PRAHA–6, DEJVICE
V ZAHRADĚ HOTELU INTERNATIONAL

ZDARMA 1. VSTUP PŘI KOUPI    
PERMANENTKY S TÍMTO KUPÓNEM                                                             

TEL: 296 537 838
WWW: FITNESS-PODBABA.CZ

FITNESS - PODBABAANTIK BAZAR APOLLON
Bělohorská 8, Praha 6, stanice tram. 

Malovanka / otevřeno po–pá 10–13 14–16 h
VÝKUP KAŽDÝ DEN 

www.antiqua-apollon.cz,
www.antikpraha.cz/antiqua-apollon

Vykoupíme různé PAMÁTKY NA STARÉ 
ČASY i poškozené. Zejména máme zájem 
o dečky, přehozy, hračky–vláčky, panenky, 

auta, stavebnice, hry, reklamní cedule, pohledy, 
mince, vyznamenání, medaile, šavle, dýky, 

nože, vzduchovky, staré zbraně, brnění, 
gramofony, radia, telefony, mikroskopy, léčebné 

el. přístroje, foto aparáty, kompasy, globusy, 
Čtyřlístek, obrazy, grafiku, hodiny, lampy, 
lustry, sochy–porcelán, kov, sádra, dřevo, 

šperky–české granáty, zlaté, stříbrné, bižuterii, 
vánoční ozdoby,  pracovnu, psací stůl

Zavolejte, rádi přijedeme i pro málo věcí.
Kontakty: tel. 777 100 898

e-mail: sahula.martin@post.cz

Z ÚŘEDNÍ DESKY / INZERCE

Podzimní kontejnery
V  rámci podzimního úklidu komunikací MČ 
Praha 6 přistavuje velkoobjemové kontejne-
ry na  likvidaci zejména rostlinného odpadu ze 
zahrádek, ale i na likvidaci objemného odpadu. 
Na jednotlivá stanoviště budou kontejnery při-
staveny ve  dvou variantách. Kontejnery přista-
vené od pátku do soboty, budou na stanoviště 
přistaveny vždy v  pátek nejpozději do  12 hod. 
Odvoz bude proveden v sobotu ve 22 hod. Kon-
tejnery přistavené od neděle do pondělí, budou 
na  stanoviště přistaveny vždy v  neděli nejpoz-
ději do  12 hod. Odvoz bude proveden v  pon-
dělí ve  22 hod. V  případě naplnění kontejneru 
je zajištěna pravidelná výměna. Po svozu bude 
dodavatelskou firmou zajištěn úklid každého 
stanoviště. Prosíme občany, aby u  všech kon-
tejnerů dodržovali třídění odpadu dle označení 
kontejnerů.

DO KONTEJNERU NELZE ODKLÁDAT: 
živnostenský odpad, nebezpečný odpad (auto-
baterie, zářivky, barvy, rozpouštědla, motorové 
oleje a obaly od nich), stavební odpad, dále pak 
pneumatiky, elektrospotřebiče, televizory a  pc 
monitory, počítače, lednice, mrazáky a sporáky.

INZERCE

Pá – So 6.–7. 10.
Moravanů x Rozdělovská
Zelená x Stavitelská
U Kolejí x U Stanice
Na Bateriích u č. 27
Matějská x Průhledová
Ne – Po 8.–9. 10. 

Na Pískách x Sušická
Šultysova x Pětipeského
Ruzyňská x Únětická
Říčanova x Řečického
Na Okraji x Polní
Pá – So  27.–28.10. 

Pod Drinopolem x Mládeže
Malobřevnovská x Falcká
Padesátník
U Silnice x Ke Džbánu 
Na Vlčovce x Mydlářka
Ne – Po 29.– 30. 10. 

Sestupná x Sbíhavá II
Krohova (u objektu č. p. 2190)
Na Fišerce x Na Špitálce
U letiště 
Šárecká x Na Pískách
Pá – So 3. – 4. 11. 

Evropská x Přední
Pelikánova u potoka

Pod Ořechovkou x Klidná
Rakovnická x Ledecká 
Kutnauerovo náměstí (ul. Vodňanského)
Ne – Po 5.–6. 11.

Pod Mohylou x Chrášťánská
Arabská u bývalých stavebnin
Radistů x Navigátorů
Stamicova x Brixiho
Vostrovská x Na Pernikářce
Pá – So 10.– 11. 11. 

Na Valech x K Brusce
V Podbabě proti č. 28
Stochovská x Sobínská
Pod Novým lesem x Nový Lesík
Na Míčánce x Na Klimentce
Ne – Po 12.–13. 11. 

Terronská x Nám. Interbrigády
Sibeliova x Na Hubálce
V Sedlci proti č. p. 9/23
Fragnerova x Na Ostrohu
Glinkova x Kanadská

SERVIS OKEN
SERVIS Ž ALUZIÍ

firma DAKASERVIS
– seřízení oken

– výměna těsnění
TEL: 732 961 398

www.dakaservis.cz

TJ Sokol Praha Střešovice 
vás zve na III.ročník

MEMORIÁLU VAŠKA JÁGRA 
o putovní pohár ve volejbalovém turnaji 
neregistrovaných mix týmů(v družstvu 

alespoň jedna žena a průměrný věk  
týmu min.45 let)

KDY: neděle 8.října 2017
KDE: sportovní hala Tatranu 
Střešovice – Sibeliova 368/51

od 10,00 hod.
sraz týmů v 9,40 hod. před recepcí

registrace na e-mail: 
obalmat@seznam.cz 

nebo na tel.: 604 201 492

Případné dotazy zodpoví pracovníci 
ODŽP na tel. čísle 220 189 379, 
220 189 905, 220 189 909



28 říjen 2017

KULTURNÍ PROGRAMY

PÍSECKÁ BRÁNA
K Brusce 208/5, 160 00 Praha 6–Hradčany,  
tel.: 233 321 313, www.piseckabrana.cz.,  
otevřeno út–ne 11 až 19 hod.

25. 9. – 9. 10. 
Holotropní umění jako vyjádření vnitřního procesu 
transformace. Výstava autorů, jejichž tvorba je ovliv-
něna mimořádnými stavy vědomí. Vstup volný.

4. 10. v 19.00
Collegium Cantantium. Koncert ženského komorního 
sboru k 25. výročí založení. 

14. 10. -25.10. 
Japonské kaligrafie. Výstava japonských kaligrafií. 
Vstup volný.

18. 10. v 19.00
MUH trio. Italský pianista Roberto Magris známý 
na světové jazzové scéně, jeden z nejlepších evrop-
ských kontrabasistů František Uhlíř a česká bubenická 
legenda Jaroslav Helešic. 

25. 10. v 19.00 
Pan Theodor Mundstock. Divadelní představení 
podle románu Ladislava Fuksy. 

28. 10. v 15.30
Slavnostní shromáždění občanů Prahy 6 k 99. výročí 
vzniku samostatného Československého státu spoje-
né s vernisáží výstavy Rok 1917.

DIVADLO SEMAFOR
Dejvická 27, Praha 6, www.semafor.cz,  
tel. 233 901 384, e–mail: vstupenky@semafor.cz
Začátky představení v 19 hod., pokud není uvede-
no jinak.

2. 10. Kytice 
3. 10. Hodiny jdou pozpátku 
4. 10. Čochtanův divotvorný hrnec 
5. 10. Skleněné prkno 
6. 10. Kdyby tisíc klarinetů 
7. 10. v 16:00 Co na světě mám rád 
8. 10. Začalo to Vestpocketkou 
11. 10. Kytice 
12. 10. Začalo to Vestpocketkou 
13. 10. Začalo to Vestpocketkou 
14. 10. v 16:00 Osvobozené divadlo Semafor 
17. 10. Mam'zelle Nitouche 
18. 10. Kytice 
20. 10. Zlomené srdce lady Pamely 
25. 10. Čochtanův divotvorný hrnec 
27. 10. Kytice 
29. 10. Začalo to Vestpocketkou 
31. 10. Prsten pana Nibelunga  

HOSTÉ
9. 10. Všechnopárty 
10. 10. Všechnopárty 
15. 10. Josef a jeho úžasný pestrobarevný plášť 
22. 10. v 15:00 Patrola Šlapeto: Dostaveníčko 
22. 10. Patrola Šlapeto: Dostaveníčko 
23. 10. Všechnopárty 
24. 10. Všechnopárty 
28. 10. v 16:00 Domácí@štěstí.hned 
30. 10. Dejvická LIVE! - večery s Prahou 6 

DIVADLO SPEJBLA 
A HURVÍNKA
Dejvická 38, Praha 6–Dejvice.  
tel. 224 316 784, www.spejbl-hurvinek.cz.

3. 10. v 10 hod. Hurvínek v Hajanech
v 18 hod. Hurvínek v Hajanech premiéra 
4.– 6. 10. v 10 hod. Hurvínek v Hajanech
7. 10. ve 14 a v 16,30 hod. Hurvínek v Hajanech
8. 10. v 10,30 a ve 14 hod. Hurvínek v Hajanech
10. 10. v 10,00 a ve 14,30 hod. Hurvínek v Hajanech
11. 10. v 19 hod. Spejbl a město hříchu 
12. a 13. 10. v 10 hod. Hurvínek v Hajanech
17. a 18. 10. v 10 hod. Hurvínek v Hajanech
18. 10. v 19 v 19 hod. Spejbl a město hříchu
19. a 20. 10. v 10 hod. Hurvínkovo přání
21. 10. ve 14 a v 16,30 hod. Hurvínkovo přání
24. 10. v 10 a ve 14,30 hod. Hurvínkovo přání
25. 10. v 10 hod. Hurvínkovo přání
29. 10. v 10,30 a ve 14 hod. Hurvínek mezi osly
31. 10. v 10 hod. Hurvínek mezi osly

DEJVICKÉ DIVADLO
Pokladna a rezervace vstupenek: tel. 233 332 430, 
rezervace@dejvickedivadlo.cz. Pokladna otevřena 
od 16:00, o víkendech a svátcích dvě hodiny před 
začátkem představení. Začátky představení v 19:30, 
není-li uvedeno jinak.

DLABAČOV
KINO–DIVADLO–KAVÁRNA. Bělohorská 24, 
Praha 6. POKLADNA (půl hodiny před prvním 
představením), tel.: 233 102 991, pokladna@
dlabacov.cz, www.dlabacov.cz. Kino senior 60 Kč, 
Baby kino 80 Kč.

1. 10.  15:30 Kryštůfek a lesní bytosti/divadlo pro děti
 18:00 Canaletto/dokument
2. 10.  20:00 Matrix
4. 10.  10:00 Zahradnictví: Dezertér/BABY kino 
 15:30 Tulipánová horečka/KINOsenior 
 19:00 Never Sol + Flora/koncert
5. 10.  18:00 Zahradnictví: Dezertér
 20:30 Blade Runner 2049
6. 10.  15:30 Červená/KINOsenior
 18:00 Blade Runner 2049
 20:30 Wind River
7. 10.  13:00 Pásmo filmů Jiřího Trnky
 15:30 LEGO Ninjago film
 18:00 Kingsman: Zlatý kruh/dabing
 20:30 Blade Runner 2049
8. 10.  15:30 Velká cirkusová pohádka/ divadlo pro děti

GALERIE VILLA PELLÉ
Praha 6, Pelléova 10, tel. 224 326 180, e-mail: info@
villapelle.cz, www.villapelle.cz
Otevřeno: út–ne 13–18 hod.

VÝSTAVY
do 8. 10.  Světová výstava holotropního umění   

od 13. 10. do 10. 11.
Pavel Opočenský: Nucleus   
Výstava poprvé představí respektovaného sochaře 
Pavla Opočenského (1954) výhradně prostřednictvím 
kreseb barevnými pastelkami. Stovka zatím nikdy 
neprezentovaných prací na papíře vznikala během 
posledních tří let. Společným znakem všech je zájem 
o transparentnost, optické iluze a tajemství vnitřního 
prostoru.

Malá galerie
|25. 10. – 10. 11.
Jan Dyntera: Requiem for a lost connection. Výstava 
o tom, že i abstraktní fotografie může být krásná. Sou-
bor abstraktních či spíše abstrahovaných fotografií. 
Koncept je evokován zobrazovacími chybami při vý-
padcích datového připojení při surfování na internetu. 
Autor z těchto minimalistických barevných „chyb“ 
konstruuje novou realitu. 

ATELIÉR PELLÉ
Pravidelné programy pro veřejnost
Ateliér Naše město: pro děti 1. stupně ZŠ / max. 15 
dětí; délka programu: 90 min /12 lekcí
Volnočasový ateliér zaměřený na architekturu a kra-
jinářskou tvorbu podněcující zájem dětí o prostředí 
města. Kurz bude probíhat každé pondělí od 14:00 
do 15:30 hod. 16. 10. 2017 – 15. 1. 2018. Děti lze 
registrovat na vzdelavani@nadace-promeny.cz nebo 
na tel. 778 737 711. 

3. 10. Kakadu 
4. 10. 39 stupňů 
5. 10. Spříznění volbou 
6. 10. Spříznění volbou
8. 10. Interview
9. 10. Teremin 
10. 10. Brian
11. 10. Zásek
12. 10. Vzkříšení
13. 10. Zimní pohádka
16. 10. Dabing Street
17. 10. Racek
18. 10.  Shakespearův Othello Večer s profesorem 

Martinem Hilským bude hře Othello. 
20. 10.  Ucpanej systém
22. 10.  Racek
23. 10. Zásek
24. 10. Ucpanej systém
25. 10. Kafka ’24
26. 10.  Zimní pohádka
29. 10. Dabing Street
30. 10. Brian
31. 10. Teremin

ANTI.KVARIÁT DD
vstup přes Dejvickou divadelní kavárnu
25. 10. ve 20 hod. Co.media Intermediální integrál 
Martina Myšičky. 
Host: spisovatel, scenárista, dramatik, překladatel, 
básník a skaut Jiří Stránský. 

Pravidelné programy pro školy a školky 
Stálá nabídka na objednání.
Dobrodružství umění 20. století 
od 9 do 12 let / od 13 do 16 let / délka programu: 1,5 h.
Hrou a myšlením k abstrakci od 4 do 6 let / od 7 do 12 
let / a výše / délka programu: 1,5 hod.
Rezervace a objednávky: dilny@villapelle.cz. 
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DLOUHOMLADÍ 
KURZY
Zdravotní cvičení s prvky jógy

čtvrtek 9–10 hod., Stadion mládeže, Na Kotlářce 1

Cvičení paměti s Paedr. Čechovou
čtvrtek 26. 10., Stanice techniků, Pod Juliskou 2a
kurz 9–11, přednáška 12:15–13:30 hod.

Výletník
POZOR! ZMĚNA MÍSTA SRAZU!
Sraz vždy ve středu v 9 hod. na Hradčanské u závor
4. 10. Nový svět – Jelenní příkop
11. 10. Přední Kopanina
18. 10. Kamenné Žehrovice
25. 10. Přes Hvězdu na Veleslavín

Kino Senior
25. 10. v 10 hod., kinosál Stanice techniků. Vstupné 20 Kč. 

DŮM DĚTÍ A MLÁDEŽE
U Boroviček 650/5, 163 00, Praha 6. Informace 
najdete na www.ddmp6.cz.

6. 10. Studentský jam od 19:30, Kavárna Kina Dlaba-
čov. Večer věnovaný začínajícím muzikantům, kteří 
mají chuť si zahrát. Vstup volný. 

Sobota 7. 10. 10–12 a 12–14 hod.
Keramická sobota – volná tvorba z hlíny. Přihlášky 
předem na tel. DDM 235 323 333 nebo klara.pliesti-
kova@ddmp6.cz

Sobota 14. 10.
Výlet na 45. mezinárodní výtvarnou výstavu LIDICE 
2017. Informace v DDM, přihlášky předem klara.
pliestikova@ddmp6.cz

Sobota 21. 10. od 14 do 17 hod.
FIMO dílna – vlastnoručně si vyrobte krásné šperky 
– téma Extrudér. Vhodné pro účastníky od 12 let a do-
spělé. Pouze přihlášky předem na  gabriela.lasikova@
ddmp6.cz

Čtvrtek 26. 10. od 10 od 11,30 a od 13,30 hod.
TAKOVÝ JE JEN JEDEN aneb namaluj si svůj hrnek. 

MUZEUM HL. M. PRAHY
www.muzeumprahy.cz

Müllerova vila / Nad Hradním vodojemem 14, Praha 6
tel.: 224 312 12, www.muzeumprahy.cz
otevřeno: út, čt, so, ne 9–18 hod. Návštěva je možná 
po předchozí rezervaci
2. – 15. 10. je Müllerova vila z důvodu restaurátor-
ské údržby uzavřena.

Rothmayerova vila / U Páté baterie 896, Praha 6
tel.: 224 312 012, www.muzeumprahy.cz
otevřeno: út, čt, so, ne 9–18 hod. Návštěva je možná 
po předchozí rezervaci.

Studijní a dokumentační centrum Norbertov
Nad Hradním vodojemem 13, Praha 6
tel.: 233 323 997, www.muzeumprahy.cz
otevřeno: út, čt, so, ne 10–18 hod.
2. – 10. října je galerie z důvodu deinstalace výsta-
vy uzavřena.

VÝSTAVA
12. 10. – 28. 1. 
Vila Tugendhat. 1928–2013
Putovní výstava pražskému publiku představí jedi-
nečnou brněnskou stavbu, kterou navrhl pro manžele 
Gretu a Fritze Tugendhatovi v letech 1929–1930 
německý architekt Ludwig Mies van der Rohe. 

11. 10. od 17 hod.
Mnoho životů ve vile Tugendhat a památková obno-
va. Vila Tugendhat je považována za klíčovou stavbu 
moderní architektury. Vznik tohoto uměleckého díla 
umožnilo neobyčejné porozumění architekta s objed-
navateli. Osudy vily vylíčí doprovodná přednáška. 
Rezervace na www.muzeumprahy.cz. 

KAŠTAN–scéna 
UNIJAZZU
Bělohorská 150, 169 00 Praha 6, www.kastan.cz, 
e-mail: kastan@kastan.cz

3. 10. 18:30 PŘEDNÁŠKA / Ing. arch. Zdeněk Lukeš: 
Slavní německy hovořící architekti, narození na na-
šem území – Joseph Maria Olbrich (1867–1908)
4. 10. 20:00 KONCERT / Duben v Pešti, Posledné 
decembrové dni 
4. 10. 20:00 FILMOVÝ VEČER V ÚNIKU / Cinema, Mon 
Amour. Vstup volný.
5. 10. 20:00 FESTIVAL BLUESNĚNÍ / St. Johnny, Filip 
Zoubek & The Blues Q 
6. 10. 20:00 FESTIVAL BLUESNĚNÍ / Bluesberry, Mar-
cus Jurkovič & Motion Food 
7. 10. 15:00 DĚTSKÉ PŘEDSTAVENÍ / Divadlo Ančí 
a Fančí: O princezně na hrášku 
9. 10. 20:00 FILMOVÝ VEČER / Křižáček 
10. 10. 20:00 KONCERT / Zelená 
11. 10. 20:00 KONCERT / Jan Burian a jeho kulturní 
ozdravovna
12. 10. 19:00 KONCERT / Rajtaraj 
13. 10. 20:00 KONCERT / Vojtaano 
14. 10. 10:30–16:00 DĚTSKÝ BAZÁREK. 

Pro zájemce o prodej je povinná registrace pře-
dem nejpozději 13. 10. na e-mailu bazarekkastan@
seznam.cz. Vstup volný
14. 10. 15:00 DĚTSKÉ PŘEDSTAVENÍ / Divadlo Kama-
rádi: Kouzelný les
14. 10. 20:00 KONCERT / Leamon 
17. 10. 19:00 PŘEDNÁŠKA Pavel Svoboda: Rusko 
a Mongolsko. VERNISÁŽ VÝSTAVY: Napříč Asií.
18. 10. 20:00 KONCERT / Definitivní Ententýk, El 
Gaučo 
18. 10. 20:00 FILMOVÝ VEČER V ÚNIKU / Pouhý dech. 
Vstup volný.
19. 10. 20:00 KONCERT / Večer osamělých písničkářů: 
Martina Trchová, Jiří Dědeček, Petr Váša a Inženýr 
Vladimír
20. 10. 20:00 KONCERT / Helemese, Circus Problem: 
PrasečinkyTour2017@Praha
21. 10. 15:00 DĚTSKÉ PŘEDSTAVENÍ / Nezávislé diva-
dlo: Jak se vaří pohádka
23. 10. 20:00 PROMÍTEJ I TY! / Íránský rave. Vstup 
volný
25. 10. 16:00 DĚTSKÉ PŘEDSTAVENÍ / Sváťovo dividlo: 
O Červené Karkulce
25. 10. 20:00 KONCERT / Huso: křest CD
25. 10. 20:00 FILMOVÝ VEČER V ÚNIKU / Spotřebujte 
do. Vstup volný. 
26. 10. 20:00 KONCERT / Jablkoň 
27. 10. 20:00 KONCERT / Iritující pýchora 
28. 10. 15:00 DĚTSKÉ PŘEDSTAVENÍ / Divadlo Akorát: 
Jak skřítkové zachránili dobré království. 
28. 10. 20:00 KONCERT ČASOPISU UNI / Urbánek & 
Mourek a Bob O Keeffe 
30. 10. 19:00 POSLECHOVÝ VEČER / Jiří Černý: Ro(c)
kování 
31. 10. 20:00 KONCERT / Dunajská vlna 

VÝSTAVA: 2.–31. 10.
Pavel Svoboda – Napříč Asií

 18:00 Slipknot: Day of the Gusano/dokument
9–12. 10. EKOTOP FILMFESTIVAL
13. 10. 15:30 Dunkerk
 19:00 Republic of two/koncert
14. 10.  13:00 My little Ponny
15. 10.  15:00 Zlatá husa/ divadlo pro děti
16. 10.   18:30 Cesta na Měsíc + Podivuhodná cesta/

SCI-FI Pondělí
 20:00 Scorpions Forever/1 den 100 kin/ dokument
17. 10.  17:30 Sněhulák
18. 10.  15:30 KINGSMAN:Zlatý kruh/kinoSENIOR
 18:00 Sněhulák
  20:30 ČTVEREC/ s filmovým kritikem  

Kamilem Filou
19. 10.  10:00 Nerodič/ BabyKino
21. 10.  18:00 Čtverec
 20:30 Matka!
22. 10.   15:30 Václav Strasser: Duhové bubliny a jiné 

Klauniády/ divadlo pro děti
  18:00 Zkrátka kraťas/pásmo krátkých filmů 

pro dospělé
24. 10.  18:00 Matka!
 20:30 Bajkeři
26. 10.  20:30 THOR Ragnarok
28. 10. II. HOGO FOGO NAROZENINY DLABAČOVA
 11:00 Břevnovský market
 13:00 Pojďte pane, budeme si hrát
 14:00 Filmový workshop pro děti
 14:30 Po strništi bos
 16:30 Ecce homo Homolka
 18:00 Hogo fogo Homolka
  20:00 STAND UP SHOW: Ester Kočičková, 

Dominik Heřman Lev
 22:00 Homolka a tobolka
 22:00 Tea Jay Ivo – dj set v kavárně
29. 10.  15:30 Červená Karkulka/divadlo pro děti
 18:00 Den na zázračné planetě/dokument
30. 10.  20:00 O těle a duši/Vítěz Berlinale 2017

Malování předem připravených keramických vytoče-
ných hrnků. Pouze pro předem přihlášené gabriela.
lasikova@ddmp6.cz

Středa 1. 11. od 16 hod. dopravní hřiště DDM Na Vy-
pichu. Halloweenský orientační závod ve Hvězdě 
s baterkou. Hromadný start dvojic v 17 hod. Propozi-
ce a info na www.ddmp6.cz
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KVÍZ
POZNÁTE, CO JE NA OBRÁZKU?
Odpověď zasílejte do 20. října 2017 na adresu 
radnice a obálku označte nápisem KVÍZ.  Vítěz 
obdrží zajímavou publikaci poštou. 

FRESH SENIOR KLUB 
Villa Pellé, Pelléova 10, Praha 6, www.villapelle.
cz. Písecká Brána K Brusce 5, Praha 6, www.
piseckabrana.cz. Informace, rezervace:
út–pá 10:00–14:00 na tel. č. 224 326 180 nebo 
na info@porteos.cz. Pořádá spolek PORTE za fi-
nanční podpory MČ Praha 6.
Pravidelné kurzy Fresh senior ve Villa Pellé 
Informace a přihlášky na info@porteos.cz nebo 
tel: 224 326 180 
Úterý
10:00 Výtvarný kurz 
12:00 Výtvarný kurz 
Středa
10:00 Kondiční a rehabilitační cvičení 
10:00 Anglická konverzace 
11:05 Anglická konverzace 
12:10 Anglická konverzace 
Čtvrtek
09:30 Francouzská konverzace  
10:00 Taj-ji 
11:00 Francouzská konverzace  
11:05 Zpevnění středu těla 

3. 10. v 16 hod., Villa Pellé 
Setkání s dobrou náladou – Jiří Just, beseda 
s dramatikem, scénáristou, spisovatelem a he-
recem. 

10. 10. v 16 hod., Villa Pellé
Mugu, ztracený Nepál – Cestování s Martinem 
Kratochvílem. První z cyklu cestovatelských 
besed.

17. 10. v 15:50 hod. sraz Heyrovského nám. 1
Exkurze do hasičské stanice č. 2 Petřiny. Rezer-
vace nutná. 

24. 10. od 16 hod., Villa Pellé 
Fresh memory. Přednáška s ukázkovou lekcí 
trénování paměti.

31. 10. od 16 hod., Villa Pellé
Oooo Sole mio – z cyklu Generation Connector. 
Karaoke. 

Správná odpověď  ke kvízu z minulého 
čísla  zněla:  PENZION VĚTRNÍK
Výhercem publikace je Ing. Milan Vyhnálek

Výkup starožitných i retro předmětů, sklo, 
porcelán, obrazy, sošky, lustry, nábytek a jiné. 
Tel.: 608 884 148

Likvidace pozůstalosti + stěhování.
Vyklízíme veškeré bytové i nebytové prostory.
Pracujeme o víkendech i svátcích.
Tel.: 775 520 155

LIKVIDACE POZŮSTALOSTÍ. Vyklidíme Váš 
dům, byt, půdu, sklep a jiné. Volejte kdykoliv. 
Pracujeme o svátcích i víkendech.  
Volejte 608 884 148.

KOMUNITNÍ SENIORSKÉ 
CENTRUM ŠLEJNICKÁ
Komunitní seniorské centrum Pečovatelská 
služba Prahy 6. Informace získáte na:  
Irena Simeonová, tel.: 736 489 330,
e-mail: ksec@pecovatelskasluzbap6.com.

Pondělí 2. 10. Cvičení na židlích pro zdravá záda
14,00 – 15,00 I. skupina
15,00 – 16,00 II. skupina
Úterý 3. 10. Výtvarný ateliér 
13,00 – 15,30 „Malujeme na oblázky“
Úterý 3. 10. Stop zapomínání
14,00 – 15,30 Paměťová cvičení 
Středa 4. 10.
9,00 – 10,30 Angličtina 
Čtvrtek 5. 10. Hudební pořad
14,00 – 15,30 „Kouzlo operetky neb slavní 
autoři operetky a jejich slavné melodie.“ 
Pondělí 9. 10. Harmonizační cvičení 
14,00 – 15,00 I. skupina
15,00 – 15,00 II. skupina
Úterý 10. 10. Stop zapomínání
14,00 – 15,30 Paměťová cvičení 
Úterý 10. 10. Kurz PC 
13,00 – 13,45 I skupina – začátečníci
13,45 – 14,30 II. skupina – mírně pokročilé
14,30 – 15,15 III. skupina - pokročilí
Středa 11. 10. 
9,00 – 10,30 Angličtina 
Čtvrtek 12. 10. Hudební pořad
15,00 – 16,30 „Melodie barevného podzimu“ 
Pondělí 16. 10. Cvičení na židlích 
14,00 – 15,00 I. skupina
15,00 – 16,00 II. skupina
16,00 – 17,00 III. skupina
Úterý 17. 10. Stop zapomínání
14,00 – 15,30 Paměťová cvičení 
Úterý 17.10. Výtvarný ateliér 
13,00 – 15,30 „Malujeme na oblázky“
Středa 18.10.  
9,00 – 10,30  Angličtina 
Čtvrtek 19. 10. Přednáška
14,00 – 15,30  „Filipíny – nádherné souostroví“
Pondělí 23. 10. Cvičení s theraband 
14,00 – 15,00 I. skupina
15,00 – 16,00 II. skupina

16,00 – 17,00 III. skupina
Úterý 24. 10. Stop Zapomínání
14,00 – 15,30 Paměťová cvičení
Úterý 24. 10. Kurz PC 
13,00 – 13,45 I skupina – začátečníci
13,45 – 14,30 II. skupina – mírně pokročilé
14,30 – 15,15 III. skupina – pokročilí
Středa 25. 10. 
9,00 – 10,30 Angličtina 
Čtvrtek 26. 10. Přednáška
14,00 – 15,30 „Záhady lidského srdce“
Pondělí 30. 10. Cvičení na židlích 
14,00 – 15,00 I. skupina
15,00 – 16,00 II. skupina
16,00 – 17,00 III. skupina
Úterý 30. 10. Výtvarný ateliér
 „Aranžmá se stromečky štěstí“
Úterý 31. 10. Stop zapomínání
14,00 – 15,30 Paměťová cvičení

Nabízím soukromé doučování českého 
jazyka v pohodlí domova pro žáky ZŠ, SŠ nebo 
dospělé v Praze 6 a 5. Příprava na přijímačky, 
maturity, písemky nebo procvičení pravopisu. 
500 Kč/60 min.  Doucovani-praha@seznam.cz
tel.: 732 479 526

Koupím garáž, kůlnu, nebo malý pozemek 
pro stavbu garáže pro garážování dodávky. 
Vnitřní rozměry cca d: 7m, š: 3m, v: 3m. Případně 
i možnost přestavby stávající menší garáže. 
Tel.: 721 643 663 

Daňová a účetní kancelář v Praze 6 hledá 
na výpomoc spolehlivou účetní na 1–2 dny 
v týdnu. Kontakt: Zuzana Pávková
tel:. 603 508 329,  zpavkova@volny.cz

Hledám byt pro 2 osoby, nejlépe 35–70 m2 
s cenou do 20 tis. (dle velikosti). Podmínkou 
je udržovaný a čistý stav a dobrá dostupnost 
k MHD. Výhodou balkon, ale nemusí být. 
Děkuji. 603 789 381

SOLIDNÍ ZÁJEMCE koupí byt do 70 m2 v Praze, 
případně chatu v okrese Praha – východ/
západ. Nezávazně nabídněte. Případné dluhy 
vyplatím. T. 605 264 958

PRONAJÍMEJTE BEZ RIZIKA! Pro manažery 
firem s rodinami hledáme pěkné byty v Praze. 
Garantujeme bezproblémový průběh nájmu. 
BEZ PROVIZE! T: 605 993 268

Přímý zájemce koupí dva byty v Praze 
a okolí. Menší byt 1–2+1 a větší 3–4+1. Lze 
i zvlášť, na vystěhování nespěchám. Koupě 
bytu na investici pro své děti, seniorům 
nabízí, že je nechá v bytě dožít. Platba hotově, 
pomůžu vyplatit dluhy, exekuce nebo uhradím 
privatizaci. Tel.: 608 661 664 

OZNÁMENÍ

Vlasta a Karel Kubovi
spolu oslaví Zlatou svatbu

dne 7. 10. 2017. Gratulujeme!
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NEDOSTALI JSTE ŠESTKU DO SCHRÁNKY? NAPIŠTE NÁM NA SESTKA@PRAHA6.CZ

ZASTUPITELSKÝ KLUB TOP 09:  
PŘEDSEDA: Ing. Jaromír Vaculík, 
tel. 602 492 692, jvaculik@praha6.cz.  
MÍSTOPŘEDSEDA: Ing. Mi le na Hanušová,  
tel. 737 209 713, mhanusova@praha6.cz. 
MÍSTOPŘEDSEDA: Jiří Růžička, tel. 602 176 922, 
jruzicka@praha6.cz. Schůzka se zastupiteli 
po dohodě.

ZASTUPITELSKÝ KLUB STRANY ZELENÝCH: 
PŘEDSEDA:  Mgr. Petr Píša, tel: 603 114 577, 
e-mail: pisap@seznam.cz 
MÍSTOPŘEDSEDA: Ing. Vladimír Šraier, MBA, 
tel: 602 276 999, e-mail: vladimir.sraier@zeleni.cz, 
ZASTUPITELÉ: Mgr. Pavla Ducháčková Chotko-
vá, tel: 608 260 230, e-mail: pduchackovachot-
kova@seznam.cz; Mgr. Jan Sládek, Ph.D.,  
tel: 775 999 689, e-mail: sladek.jan@gmail.com
MUDr. Antonín Nechvátal,  tel: 774 077 650, 
e-mail: anechvatal@email.cz
Mgr. Karolína Brabcová, tel: 731 321 737, 
e-mail: karolina.brabcova@zeleni.cz. 

ZASTUPITELSKÝ KLUB ANO:  
PŘEDSEDA: Ing. Roman Mejstřík, 
rmejstrik@praha6.cz, 603 418 940; 
778 543 832. RADNÍ: Zdeněk Hořánek, 
zhoranek@praha6.cz, 602 336 140.  
Schůzka je možná po domluvě. 

ZASTUPITELSKÝ KLUB STAROSTOVÉ 
A NEZÁVISLÍ (STAN):  PŘEDSEDA: 
Ing. Mgr. Libor Bezděk, 775 870 642,  
bezdek@ddmpraha.cz, ZÁSTUPCE STAROSTY: 
Mgr. Jan Lacina, jlacina@praha6.cz,  
tel.: 220 189 170, členky/členové: MUDr. Iveta 
Borská, iborska@praha6.cz, Ing. Mgr. Oldřich 
Kužílek, kuzilek@otevrete.cz, xxxxxx.

ZASTUPITELSKÝ KLUB ODS: PŘEDSEDA 
KLUBU: Ing. Jiří Lála, e-mail: jlala@praha6.cz,  
MÍSTOPŘEDSEDA: Ing. Marie Pojerová,  
mpojerova@praha6.cz. Setkání občanů se 
zastupiteli lze dohodnout v oblastní kanceláři 
ODS v Praze 6, Vítězné náměstí 13,  
e-mail: klub@odspraha6.cz nebo přímo.

ZASTUPITELSKÝ KLUB ČSSD: Setkání 
se zastupiteli ČSSD (Miloš Balabán, René 
Pekárek, Štěpán Stupčuk, Lucie Válová) 
lze dohodnout na obvodním sekretariátu 
ČSSD v Praze 6, Bělohorské tř. č. 76; tel. čísla: 
220 510 887, 602 459 163, případně e-mail: 
ovv.praha6@cssd.cz, nebo je kontaktovat 
na www.praha6.cz.

ZASTUPITELSKÝ KLUB KSČM: Setkání 
občanů se zastupiteli KSČM lze dohodnout 
v sekretariátu OV KSČM v Zikově ulici č. 21,  
tel: 224 324 168 nebo 224 325 877; nebo 
přímo s jednotlivými zastupiteli:  
PhDr. Helena Briardová tel. 723 607 243, 
Ing. Jiří Dolejš tel. 775 733 171(asistent), 
JUDr. Ivan Hrůza tel. 296 814 111.

ZASTUPITELÉ KDU-ČSL: Mgr. Jan Bartůšek, 
jan-bartusek@seznam.cz, MUDr. Marián Hošek, 
marian.hosek@seznam.cz, tel.: 603 169 266.

INZERCE

!! Odvoz starého nábytku na skládku.
- Stěhování všeho druhu. Vyklízení sklepů, 
bytů, pozůstalostí atd. Naložíme a odvezeme 
cokoliv.  Vše za rozumnou cenu.  
Volejte: 773 484 056

Potřebujete vyklidit a nevíte jak na to? 
Vyklízíme a odvážíme z těchto míst: půdy, 
byty, sklepy, dvorky, zahrádky, ATD. Levně. 
INFORMACE NA TEL.: 702 410 965. 
Sedm dní v týdnu.

GYNEKOLOGIE
MUDr. Vlasta Stádníková 

ordinuje v nových prostorách 
lékařského domu v Kunraticích. 

Adresa: K Libuši 57, 
148 00 Praha 4 – Kunratice  

www.ambicare.eu
Tel.: 607 037 172

Malování, lakování, zednické práce, 
štukování, stěrky a sádrokarton, sezonní 
sleva 10 %. Volejte 603 432 476

Hledáme sluchově hendikepované 
pracovníky/pracovnice do nové prádelny 
Božena na Břevnově. Více info tel: 737 541 590
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271 777 010
trend@trend-technologie.cz

Koněvova 1107/54
130 00, Praha 3

POSTAVÍME VÁM PLYNOVOU KOTELNU
• Zdarma vypracujeme studii ekonomické návratnosti plynové kotelny

• Vytvoříme projektovou dokumentaci, včetně vyřízení stavebního povolení

• Postavíme Vám vlastní plynovou kotelnu na klíč

• Zajistíme provozování kotelny, včetně pravidelných servisů a revizí

Základem našeho úspěchu je Vaše spokojenost

www.trend-technologie.cz


